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PROTOKÓŁ 

LIII Sesja Rady Gminy z dnia 21 września 2023 r. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Ćwikliński Mariusz obecny   

2 Graczyk Grażyna obecna   

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny   

4 Kosmal Sławomir obecny   

5 Lewandowska Ewelina obecna   

6 Małecki Zbigniew nieobecny   

7 Mania Marzena obecna   

8 Myszak Jan nieobecny   

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna   

10 Rewers Grzegorz obecny   

11 Rybczyńska Anna nieobecna   

12 Sadowski Krzysztof obecny   

13 Sobociński Andrzej obecny   

14 Wypij Sławomir obecny   

15 Zakrzewski Mariusz obecny   

 

 

obecni 10 

wszyscy 15 

procent 66,67 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad LIII Sesji Rady Gminy.    
(09:02:26 - 09:07:57) 

 

Godzina rozpoczęcia obrad – 9.00. 

Lista obecności wg załącznika do protokołu. 

Obradom Przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Pan Mariusz Zakrzewski. 

Otworzył obrady LIII Sesji Rady Gminy Raciążek kadencji 2018 – 2023. 

Następnie Radni odśpiewali zwrotkę Hymnu Państwowego. 

Przewodniczący Rady Gminy powitał wszystkich Radnych Gminy Raciążek, Wójta 

Gminy Raciążek wraz z pracownikami Urzędu Gminy, Sołtysów. Kierownika 

Jednostki Gminnej, Mieszkańców Gminy.  
 

2. Stwierdzenie quorum.    
(09:08:00 - 09:08:03) 

Aktualny skład Rady Gminy Raciążek wynosi 15 Radnych. Na podstawie listy obecności 

stwierdzam, iż w Sesji uczestniczy 9 Radnych. 

 

Rada dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że może obradować i podejmować 

uchwały w sprawach objętych dzisiejszym porządkiem sesji.  Obrady są prawomocne.  
 

Na salę obrad wszedł Radny Andrzej Sobociński- godz. 09.08 

3. Przyjęcie porządku obrad.    
(09:08:18 - 09:08:25) 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Radni wraz z materiałami na dzisiejszą sesję 
otrzymali proponowany porządek obrad –  

 

1.   Otwarcie obrad LIII  Sesji Rady Gminy. 

2.   Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołów z  ostatnich Sesji Rady Gminy. 

5.   Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności 

6.   Informacja z  wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym 

7. Zmiany do budżetu na 2023r.  

8. Zmiany w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciążek na 

lata 2023-2037 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości 

Siarzewo 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnionej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów oraz rodziców 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki opłat za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

12. Informacja z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego  

13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 

Raciążek 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem miejscowości 

Raciążek statusu miasta 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z 

mieszkańcami gminy Raciążek w sprawie nadania miejscowości Raciążek statusu miasta 

16. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek 

17. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek 

 

18. Wnioski lub oświadczenia.  

19. Informacje i komunikaty. 

20. Zamknięcie obrad LIII  Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad o 

następujące pkt: 

Pkt 18 w brzmieniu: rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek. 

Przewodniczący dodał, iż wpłynęła skarga od Wojewody do Biura rady. Pozostałe pkt 

porządku obrad uzyskują kolejną numerację.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek formalny o dodanie pkt do porządku 

obrad. Głosowanie odbywa się za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

3.1. Głosowanie dotyczące rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Raciążek 

głosowanie Głosowanie dotyczące rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Raciążek 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 09:08:37 - 09:10:00 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Głosowanie dotyczące wniosku formalnego o rozszerzenie porządku obrad rozpatrzenia skargi na 

Wójta Gminy Raciążek – jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 10 Radnych głosowało ZA 

 
Przewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad o 

dodatkowy pkt nr 19: Rozpatrzenie wniosku Gminnej Biblioteki Publicznej. Pozostałe 

pkt porządku obrad zyskają kolejną numerację. Przewodniczący dodał, iż w okresie 

między wyjściem dokumentacji z Biura Rady Gminy w Raciążku dotyczącymi porządku 

dzisiejszej sesji wpłynął wniosek Pani Dyrektor GBP. Przewodniczący przekazał 
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wniosek celem rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, której udało się 

zaopiniować. W związku z powyższym zasadne jest podjęcie stosownej uchwały. Zapytał 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby się odnieśc ad vocem do wniosku formalnego? 

Przewodniczący dodał wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej 

sesji o pkt 19 Rozpatrzenia wniosku Gminnej Biblioteki Publicznej.  

3.2. Głosowanie dotyczące rozpatrzenia wniosku Dyrektora Gminnej Biblioteki 

Publicznej 

głosowanie Głosowanie dotyczące rozpatrzenia wniosku Dyrektora Gminnej Biblioteki 
Publicznej 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 09:11:10 - 09:12:12 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 
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10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Wyniki głosowania - jednogłośnie 10 Radnych głosowało ZA 

 

 Przewodniczący złożył trzeci wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad  

o kolejny pkt nr 20 w brzmieniu: podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla Strażaków Ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z 

terenu Gminy Raciążek biorących udział w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. Przewodniczący dodał, że tuż po wyjściu 

dokumentów z biura Rady Gminy wpłynął wniosek w sprawie uaktualnienia w/w 

uchwały. Czy któryś z Państwa Radnych chciałby się odnieśc ad vocem do wniosku 

formalnego? 

3.3. Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla Strażaków OSP z terenu Gminy Raciążek biorących 

udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 

ćwiczeniach 

głosowanie Głosowanie dotyczące podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla Strażaków OSP z terenu Gminy raciążek biorących 
udział w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 

ćwiczeniach 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 09:20:45 - 09:21:12 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 
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Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Wyniki głosowania - jednogłośnie  

10 Radnych głosowało ZA 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad LIII Sesji Rady 

Gminy w Raciążku. 

1.   Otwarcie obrad LIII  Sesji Rady Gminy. 

2.   Stwierdzenie quorum. 

3.  Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołów z  ostatnich Sesji Rady Gminy. 

5.   Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności  

6.   Informacja z  wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym 

7. Zmiany do budżetu na 2023r.  

8. Zmiany w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciążek na 

lata 2023-2037 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości 

Siarzewo 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnionej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 

uczniów oraz rodziców 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki opłat za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

12. Informacja z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego  

13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 

Raciążek 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem miejscowości 

Raciążek statusu miasta 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z 

mieszkańcami gminy Raciążek w sprawie nadania miejscowości Raciążek statusu miasta 

16. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek 

17.Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek 

18. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek 

19. Rozpatrzenie wniosku Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej 

20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

Strażaków OSP z terenu Gminy Raciążek biorących udział w działaniach ratowniczych, 

akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach 

21. Wnioski lub oświadczenia. 

22. Informacje i komunikaty. 

23. Zamknięcie obrad LIII Sesji rady Gminy. 

Przewdoniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś z Państwa radnych wnosi uwagi do 

zaproponowanego porządku obrad.  W związku z tym, że Radni nie wnieśli więcej 

uwag Przewodniczący rady Gminy poddał pod głosowanie: kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem porządku obrad w wersji przedłożonej? Poprosił o głosowanie za 

pośrednictwm poratlu posiedzenia.pl 

3.4. głosowanie porządku obrad 

głosowanie głosowanie porządku obrad 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 09:23:43 - 09:24:17 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Wyniki głosowania - jednogłośnie 10 Radnych głosowało ZA 

4. Przyjęcie protokołów z ostatnich Sesji Rady Gminy.    
(09:25:13 - 09:25:21) 

Przewodniczący Rady Gminy w Raciążku powiedział, że protokół jest 

odzwierciedleniem utrwalonego nagrania audiowizualnego odbytej Sesji Rady Gminy. 

Pytał czy są uwagi do przesłanych w wersji elektronicznej protokołów? W związku  

z tym, że Radni nie wnieśli żadnych uwag – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z poprzednich Sesji – LI, LII Sesji Rady Gminy 

Raciążek. Poprosił o oddanie głosu za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 
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4.1. głosowanie protokołu z ostatniej sesji 

głosowanie głosowanie protokołu z ostatniej sesji 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 09:25:26 - 09:25:35 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 
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Wyniki głosowania - jednogłośnie  

10 Radnych głosowało ZA 

5. Informacja Wójta z międzysesyjnej działalności    
(09:26:01 - 09:26:11) 

5.1. wystąpienie Wójta Gminy    
(09:26:13 - 09:27:26) 
 

Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski – powiedział, że informacja  

z międzysesyjnej działalności została przedłożona Państwu w matariałach na dzisiejszą 

Sesję. Wójt dopowiedział, w woli uzupełnienia, że stacja metereologiczna została 

oddana do użytkowania i znajduje się na boisku. Podczas trwania wakacji ruszył nabór 

na 8 edycję Polskiego Ładu, Gmina złożyła 3 wnioski. Można było składać wniosek 

do 2 mln, do 8 mln i do 30 mln i został założony na modernizację boiska gminnego 

wniosek oraz został złożony na gospodarkę wodno-kanalizacyjną na terenie gminy 

Raciążek. Natomiast wniosek do 30 milionów został złożony na 

a także w trakcie okresów wakacyjnego ogłoszono zostało 2  

nabór na Polskiego Radia na zabytki gdzie złożono tam dwa 

wnioski 200 tysięcy jeden wniosek dla jednego Raciążek na  

remontuję zamku a drugi Wniosek poszedł na renowację kościoła 

w zasadzie 

to by było tyle i tutaj zapraszam państwa do 

dyskusji 

Remont, przebudowa dróg i chodników na terenie Gminy Raciążek, a także podczas 

okresu wakacyjnego poruszony został drugi nabór Polskiego Ładu na zabytki. Gmina 

złożyła 2 wnioski na remont ruin zamku, a drugi wniosek na renowację Kościoła. Wójt 

zaprosił do dyskusji. 

5.2. dyskusja    
(09:27:28 - 09:56:59) 
 

Radna Marzena Mania – w miejscowości Turzynek ruszyła inwestycja remontu drogi. Radna 

powiedziała, że prosiła Pana Wójta aby w pierwszej kolejności zrobiona była właśnie ta droga 

na Turzynku. Radna podziękowała Panu Wójtowi. Radna powiedziała, że brała pod uwagę, że 

jeżeli będzie w pierwszej kolejności inwestycja drogi w Turzynku to nie to że Radna będzie 

pierwsza, żeby była zrobiona w Turzynku i przejdzie do następnych miejsowości na terenie 

gminy Raciążek – przeniesienie maszyn. Radna powiedziała, że żałuje tej decyzji -
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podziękowała jeszcze raz Wójtowi i Panu Kierownikowi IT Panu Przemysławowi 

Buchalskiemu że zaczęto od drogi w Turzynku. Dzisiaj Radna jest zszokowana, nie jest znawcą 

od budowy dróg, ale jest bardzo źle i poprosiła Pana Wójta by ściągnął Inspektora Nadzoru  

i na dzień dzisiejszy by zatrzymać budowę drogi. Rozsztrzygnąć tą sprawę bo to są Gminne 

pieniądze, mieszkańców. Mieszkańcy czekali na tą drogę 50 lat albo i więcej. Jeżeli inwestycja 

nie zostanie zatrzymana i realnie inwestor nie podejdzie do tej sprawy sumieniem, to dalszy 

etap tych dróg, które będą w Raciążku zakładane, się nie uda. Radna dodała, że żałuje że  

o Turzynek w pierwszej kolejności zabiegała. Radna powiedziała, że gdyby była Wójtem 

zatrzymała by budowę.  

 

Wójt Gminy Raciążek odpowiedział, że zostanie wykonany telefon do wykonawcy, by 

wstrzymano roboty na dzisiaj. Jutro nastąpi spotkanie z inwestorem, wyjaśnione zostaną 

wszystkie poruszone kwestie. Wójt dodał, że ma nadzieje, że w końcu prace będą szły ze sztuką 

budowy i nie będzie problemu. /Wójt wspomniał, że był na konwencie Wójtów w dzień 

poprzedzający sesje i nie wiedział o realizacji inwestycji, dodał, że stara się kontrolować 

inwestycje/.  

 

Radna Marzena Mania  - powiedziała, że nie ma pretencji do Pana Wójta ani do Pana P. 

Buchalskiego. Jednocześnie dodała, że pobocza są powycinane, inwestycja następna w formie 

wodociągu jest realizowana sumiennie, droga do dworca jest oczyszczona z chwastów, 

zakrzaczeń i widać że praca tętni życiem.  

 

Radny Sławomir Wypij – pytanie do pkt odnośnie stacji meterologicznej – czy trzeba wystąpić 

do Puław o podpięcie w system? Radny zapytał o ruiny zamku – co będzie przewidziane do 

remontu? 

 

Kierownik IT Pan Przemysław Buchalski – w zakresie stacji meteo została ona już 

zrealizowana, mamy otrzymać link internetowy do podglądu wyników. Wykonawca złożył 

obszerną dokumentację odbioru, by odebrać formalnie. Stacja jest zgłoszona do IUNG w 

Puławach, spełnia wszystkie wymogi. Była również wizytacja przedstawicieli IUNG odnośnie 

miejsca, wszystko jest wporządku. Kierownik IT dodał, że nastąpi podpisanie umowy z 

instytutem w Puławach i będzie można korzystać. Będą rzeczywiste wyniki na naszą Gminę 

co do systemu suszowego. W zakresie dróg – Kierownik IT powiedział,że będą wyjaśniane 

kwestie projektowe bo zaszły rozbieżności co do projektu i korytowania drogi, sam projekt 

budowlany przewiduje budowanie bez korytowania, natomiast w przedmiarze mamy 

korytowanie. Na jutro jest umówione spotkanie z inpektorem i  będą te kwestie wyjaśniane. 

Również będzie ta kwestia wyjaśniania z projektantem. 
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Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewwski – /odniósł się do pytanie zadanego w sprawie 

ruin zamku/ - będą wykonywane prace konserwatorskie tj. Zabezpieczenie cegieł, usunięcie 

trudnodostepnych roślin, które rosną na koronach ruin zamku, usunięcie graffiti, 

zainstalowanie klamry, która zepnie ruiny by się nie rozjechały – typowe prace 

konserwatorskie.  

 

Radna Grazyna Graczyk – powiedziała, że cieszy rozpoczęcie inwestycji przyłączenia 

kanalizacji sanitarnej na ul. Glinki I ul. 700-lecia. Prace zaczęły się już, podziemią 

rozprowadzona jest główna rura, a teraz już studziennki. Radna dodała, że rzadne uwagi do 

niej nie dochodzą, nie macie Państwo ze strony mieszkańców chyba również rzadnych uwag. 

Logistycznie jest rozwiązana ta sprawa, że nie koliduje z ruchem i z normalnym życiem 

mieszkańców. Sprawa druga – radna zadała pytanie do Wójta – czy w całej Gminie nastąpiła 

wymiana? 

 

Wójt Gminy Raciążek – odpowiedział, że firma ma wykonanać wymianę opraw do końca 

września. Zostały pojedyńcze sztuki. Na chwilę obecną zainstalowane są 50 vatówki,  

w pewnych  miejscach 30 vatowe oprawy, 70 vatowe, wynikało to z audytu przeprowadzonego 

przez firmę, która wykonuje oświetlenie. Nie są wszystkie jeszcze wymienione, bo nie 

dokonywaliśmy odbioru, jesteśmy w trakcie wymiany – pojedyńcze sztuki zostały. 

Wójt dodał, że wykonane zostały panele na szkole – instalacja 15 kW w związku z umową 

WOŚ, która zawarto na dofinansowanie paneli. Ruszyła również kolejna edycja Polskiego 

Ładu, /rząd zasypuje nas bardzo hojnie/ – pt. rozświetlamy Polskę. Wójt powiedział że dokonał 

wraz z Panem inspektorem Malinowskim wizji w terenie, I wie gdzie jest możliwość wymiany 

oświetlenia – zostało 26 opraw starych nieenergooszczędnych. Gmina przystapiła do tego 

programu, na wymiane tych 26 opraw. Kwota dofinansowania 80% wartości całego zadania. 

 

Radny Andrzej Sobociński – odn. Ruin zamku – jest 500 000 tys, za chwilę będzie 200 000 

tys. Za jakiś czas bedą następne pieniądze bo napływają na różne rzeczy, coraz większe sumy. 

Ruiny zamku- te pieniądze zostaną wtopione, wyremontowane zostaną pierdoły, nadal nie ma 

sensu bo będzie niszczało. Sensem by było by uzyskać pieniądze potężne, te pieniądze 

przeznaczyć na wznowienie projektu I projekt zrobić odbudowy zamku od podstaw, całeg.  

W tych czasach jest to bardzo realne. Radny dodał, że coraz większe pieniądze Gmina dostaje, 

4 lata nic nie było robione , a teraz ile pieniędzy spłynęło I jeszcze będą coraz większe. Jest 

możliwość pozyskania pieniędzy na odbudowę zamku, trzeba powiadomić senatorów i posłów, 

zarazić ich ideą. Zależy jakie Wójt ma plany, czy sięga daleko czy sięga na poziomie byle 
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przeżyć. W Polsce niektóre zamki się odbudowały, od podstaw całe. Trzeba pozyskać 

pieniędzę, zrobić prospekty. Trzeba trochę chęci.  

 

Wójt Gminy Raciążek – przyznał Radnemu całkowitą rację, dobrze by było gdyby zamek 

został  został odbudowany – taka perełeczka Kujaw I na szlak turystyczny zostałby 

wzbogacony. Wójt powiedział, że jest absolutnie Za pomysłem, jeżeli ruszą programy na 

odbudowanie będziemy się starali by jeszcze bardziej nasza Gmina była wyraźna na szlaku 

turystycznym.  

 

Radna Marzena Mania – miejscowość Turzynek, a działalność Pani Ewy Lewandowskiej jest 

bardzo dobra. Wspólpraca z mieszkańcami jest super, nie idzie tego wypowiedzieć ale 

zobaczyć jak Pani sołtys  działa na terenie Turzynka. Została zakupiona działka przy pomocy 

Pana Wójta – 20 arów i chcemy ją zagospodarować. Był pierwszy piknik dla dzieci, który się 

odbył na początku września. Radna powiedziała, że Panie z KGW w Turzynku bardzo się 

angażują, dzieci bardzo zadowolone. Radna powiedziała, że była na pikniku, lecz bnardzo 

krótko bo nie mogła dłużej. Zaangażowanie Pani sołtys w działalność sołecką, chyba nikt z 

sołtysów nie jest w Gminie tak zaangażowany jak Pani E. Lewandowska – Radna widzi pracę 

Pani Lewandowskiej i jest dumna, że wskazała tą Panią żeby była sołtysem miejscoowści 

Turzynek I jednocześnie poinformowała, że wszystkie posiłki dla dzieci były darmowe, a dla 

dorosłych symboliczna złotówka do zapłacenia. Radna podziękowała Panu przewodniczącemu 

za przybycie. Jednocześnie Radna poprosiła by Rada i pan Wójt ją wspierali w ogrodzeniu 

działki, dziewczyny z KGW sprzedawały ciasta I zebrały 1000,00 zł. Radna jest dumna bo 

nigdzie nie byłam na pikniku żeby był taki serdeczny – wszystkie mieszkanki się zaangażowały 

włącznie z Panią sołtys. Wielkie brawa dla Pani sołtys. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – powiedział, że podziela zdanie Radnej ale takie komunikaty  

i wnioski powinny być składane w części końcowej porządku obrad. Teraz jesteśmy  

w międzysesyjnej działalności. 

 

Radna Marzena Mania dodała, że to też była międzysesyjna działalność 

Radny Mariusz ćwikliński – odniósł się do budowy dróg – “ze zdumieniem usłyszałem, że 

Pani Radna zdecydowała żeby w pierwszej kolejności ta droga będzie w Turzynku. Jeżeli 

rozumiem to tylko dlatego, że jest wykonywana w innej technologii niż pozostałe drogi  

w innych wsiach, bo przypominam Panie Wójcie, że Pan Wójt na sesji swego czasu przyżekł, 

że ta droga pierwsza będzie wykonywana w Siarzewie, chociażby dlatego że wkład był 700 

000 tys. I po prostu ten odcinek jest najdłuższy”. Radny zapytał Wójta o realny termin 

wykonania drogi, ponieważ Radny miał zapewnienie o kolejności wykonywania dróg  
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i zapewniał mieszkańców że budowa drogi ruszy lada moment i w obecnej chwili traci 

wiarygodność wśród mieszkańców. Radny poprosił o konkretny termin. 

 

Wójt Gminy Raciążek w odpowiedzi powiedział, że materiał przywożony jest na cegielnie, 

jest składowany dzięki uprzejmości jednego z mieszkańców Podola. Pan radny wspomniał, że 

to nahdłuższy odcinek bo to będzie przez 4 sołectwa przechodziło:  począwszy od Siarzewa 

przez Podole, Podzamcze, Raciążek. Kawał roboty, geodeci wytyczają już trasę, w przyszłym 

tygodniu powinny rozpocząć się roboty wybierania materiału i dalej uzupełnianiu kamieniem, 

który jest ważony.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Zakrzewski powiedział, że wszystkich 

zbulwersowała informacja o wodzie w Gminie Raciązek 21 lipca b.r. – pierwszy komunikat  I 

chyba jedyny dotyczący jakości wody w Gminie Raciążek. Na jakim etapie jest ta sprawa? Czy 

prace na stacji uzdatniania wody zostały już zakończone? 

 

Kierownik IT Pan Przemysław Buchalski – jeżeli chodzi o sytuację z wodą była decyzja 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego – komunikat odnośnie  przekroczeniaw zakresie 

mikroorganizmów. Przyczyniła sie do tego zmiana technologii, uruchomienie i wszystkie 

technologiczne ustawienia praktycznie całej infrastruktury. Był komunikat o przydatności 

wody do spożycia po przegotowaniu. Został zamieszczony w sposób zwyczajowo przyjęty na 

stronach , kurendami przez sołtysów I on nadal oowiązuje. Niezwłocznie przekazaliśmy 

informację do wykonawcy i Inspektora Nadzoru o przeprowadzenie działań naprawczych I na 

bieżąco  informowania nas o wynikach. Cały czas obowiązuje komunikat z Sanepidu, wyniki 

są lepsze. Trwają różnego rodzaju działania naprawcze, z których sprawozdanie na BIPie 

zostało umieszczone, co jest realizowane. Na chwilę obecną wyniki są pobierane, sprawdza to 

sanepid – są lepsze  ale komunikat jest do odwołania czyli nastąpi to decyzją sanepidu I nastąpi 

komunikatem I decyzją z Sanepidu o odwołaniu  poprzedniego. Jeżeli chodzi o budowę to 

jesteśmy po drugim odbiorze końcowym, została jeszcze trzecia część – prace są na 

ukończeniu. Końcowego odbioru jeszcze nie było, więc jest to jeszcze teren budowy   

i pozwolenia na użytkowanie nie posiadamy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że z tego co rozumie to dostarczacie wodę 

mieszkańcą Gminy Raciążek z źródła, które nie do końca zostało przebadane, nie zostało 

dopuszczone do użytkowania. Czegoś takiego robić nie można. Szanowni Państwo to jest  

łamanie przepisów prawa I tutaj nie ma żadnej dyskusji. Od dwóch miesięcy dostarczamy 

naszym mieszkańcą wodę, która nie dokońca powinna wydobywać się z tego ujęcia. Mamy 

doczynienia z kierownikiem Infrastruktury Technicznej i Wójtem który  ma wykształcenie 
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budowlane i wie doskonale o tym, że każdy obiekt budowlany musi uzyskać pozwolenie na 

użytkowanie, I żeby je otrzymać trzeba spełnić szereg warunków m.in. uzyskać pozytywne 

opinie Państwowych Instytucji takich jak właśnie przynajmniej Sanepid. Radny dodał, że jest 

bardzo rozczarowany w tym temacie I rozczarowany niekompetencją urzędu. 

Przewodniczący odniósł się do Wójta Gminy  - jedna z Radnych pisała interpelację w temacie 

harmonogramów – bo powinny być dwa, gdyż zawarto dwie umowy z dwiema różnymi 

firmami – harmonogramu robót drogowych na terenie Gminy Raciążek, gdyż jest on tematem 

top secret, większym niż sprawy…….. Przewodniczący zapytał Wójta kiedy możemy 

spodziewać się, że te harmonogramy będą upublicznione, żeby mieszkańcy Gminy wiedzieli, 

żeby nie było niejasności w temacie, który był poruszany przez Radną Panią M. Mania i 

Radnego M. Ćwiklińskiego. Kiedy mieszkańcy mogą uzyskać taki harmonogram? Nawiązując 

do tematu wymiany oświetlenia na terenie Gminy Raciążek – jak Pan Wójt powiedział roboty 

się kończą, jest różnica na duży plus bo to nie ulega wątpliwości. Przewodniczący powiedział, 

że uczestniczył w kilku zebraniach sołeckich – od kiedy oświetlenie w Gminie Raciązek będzie 

paliło się całą noc? Zwłaszcza, że to jest oświetlenie energooszczędne z regulacją możliwości 

mocy, także jeden pkt oświetleniowy w rzeczywistości bierze 30% tegoo co brałpierwotny 

układ. Dlatego Przewodniczący zapytał w imieniu swoim I mieszkańców – kiedy lampy zaczną 

świecić przez całą noc? 

 

Wójt Gminy Raciążek – odnośnie harmonogramu – roboty ruszyły znacznie później niż 

zakładał pierwszy harmonogram. Gmina wystapiła do wykonawcy o aktualnienie 

harmonogramu związanego z kolejnością wykonywania robót, bo na prośbę z jednej Pań 

Radnych rozpoczęły się prace w pierwszej kolejności przy drodze w miejscowości Turzynek  

I przez to nie jest adekwatny do tego teraz istniejącego. Rirma ma 13 miesięcy na zrealizowanie 

tego. Firma powinna stanąć na głowie by dotrzymać terminów by wszystko było planowane. 

Wójt dodał, że w piątek powinien być aktualny harmonogram. Odnośnie drugiej części pytania 

Wójt dodał, że jeżeli będziemy całkowity odbiór I jest taka wola mieszkańców, odpalimy całe 

oświetlenie na terenie całej Gminy. Faktycznie lampy maja redukcję mocy po 22.00 do 5.00 

rano pobór zmiejsza się o 30%. Wójt dodał, że pomimo iż będzie świeciło się całe oświetlenie 

będziemy mieli oszczędności. 

 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że poprosi o dwa harmonogramy, gdyż to są dwie firmy 

I mogą działać niezależnie na terenie Gminy Raciążek. Przewodniczący dodał, że nie ma uwag 

do tego, która droga będzie pierwsza lecz chodzi o to by wszyscy mieszkańcy Gminy Raciążek 

wiedzieli kiedy mogą się spodziewać, że na terenie Gminy ruszy budowa ich drogi. Tylko  

i wyłacznie to jest celem Przewodniczącego. 
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Kierownik Infrastruktury Technicznej Pan Przemysław Buchalski – w uzupełnieniu do sytuacji 

związanej ze Stacją Uzdatniania Wody – całość inwestycji nadzoruje nie Wójt i nie Kierownik 

IT tylko Inspektor Nadzoru. Wszelkiego rodzaju zdarzenia czy czynności, wszystko jest na 

bieżąco niezwłocznie przekazywane do Inspektora Nadzoru więc rzadnych innych kroków niż 

te które zostały podjęte nie ma. Sanepid nie zamknął ujęcia I nie zamknął wodociągów – takiej 

decyzji nie było ,tylko decyzję warunkową i realizowane są wszystkie zalecenia pod Nadzorem 

Inwestorskim. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – ad vocem odniósł się do słów Kierownika IT – zadał pytanie 

kto jest inwestorem w tej Gminie i kto wynajął Inspektora Nadzoru Budowlanego? 

Przewodniczący poprosił by potraktować to pytanie jako retoryczne.  

 

5.3. podjęcie uchwały. 

 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 09:57:05 - 09:57:19 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 
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4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Wyniki głosowania - jednogłośnie 10 Radnych głosowało ZA 

6. Informacja z wykonania uchwał w okresie międzysesyjnym    
(09:57:32 - 09:57:50) 
 

Przewodniczący Rady Gminy w Raciążku Pan Mariusz Zakrzewski poprosił o omówienie 

uchwały Wójta Gminy Raciążek.  

Wójt Gminy Raciążek – materiały zostały przekazane Państwu, jeżeli nasuwają się pytania 

proszę, zapraszam do dyskusji. 

6.1. dyskusja    
(09:57:54 - 09:58:01) 

 

Przewodniczący Rady Gminy w Raciążku Pan Mariusz Zakrzewski – otwieram dyskusję  

w procedurowanej sprawie. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął dyskusję.  

6.2. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały. 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 09:58:07 - 09:58:19 
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Wyniki głosowania - jednogłośnie 10 Radnych głosowało ZA 

7. Zmiany do budżetu na 2023r.    
(09:58:36 - 09:58:47) 
Przewodniczący Rady Gminy - poprosił Wójta Gminy o omówienie proponowanych zmian. 
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7.1. wystąpienie Skarbnika Gminy    
(09:58:54 - 10:00:33) 
 

Skarbnik Gminy Raciążek - powiedziała, że zmiany zostały omówione na posiedzeniu 

Komisji Budżetu I Rozwoju Gospodarczego. Jeżeli nasuwają się jakieś pytania proszę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy - poprosił Panią skarbnik o omówienie autopoprawki, 

która została złożona, żeby wszyscy Radni wiedzieli. 

 

Skarbnik Gminy Raciążek – autopoprawka została wprowadzona już na Komisji  

i dotyczy zwiększenia dochodów w dziale 754 – Bezpieczeństwo Publiczne I Ochrona 

przeciwpożarowa – rozdział 75412 Ochotnicze Straże Pożarne, paragraf 2100 jest 

zwiększony o kwotę 3721,00 zł i dotyczy on wypłacanych świadczeń przez Gminę dla 

obywateli Ukrainy I po stronie wydatków w tym samym dziale,  rozdziale tylko 

paragraf  4370. Druga poprawka również w dziale 754, paragraf 75412 par. 6260 po 

stronie dochodów kwota 10 000 I po stronie wydatków w tym samym dziale, rozdziale 

paragraf 6050 zwiększony jest o kwotę tej dotacji która otrzymaliśmy 10000 i jest 

przeniesiona kwota wkładu własnego 15240 z paragrafu 3030 na par. 6050. 

7.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego    
(10:00:35 - 10:01:20) 

 

Krzysztof Sadowski wiceprzewodniczący Komisji – posiedzenie odbyło się 16 września 2023r. 

Komisja przy jednym głosie wtrzymującym i 3 głosami ZA pozytywnie opiniuje 

przedstawione zmiany za wyjątkiem działu 754 Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona 

Przeciwpożarowa, paragraf 6177 w kwocie 10 000 tysięcy z przeznaczeniem na zakup 

specjalistycznego drona na potrzeby Komisariatu Policji w Alesandrowie Kujawskim. 

 

7.3. dyskusja    
(10:01:22 - 10:45:48) 
 

Przodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w procedurowanej sprawie. Zapytał 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? 

 

Przewodniczący rady Gminy zapytał – wprowadzono kwotę 47 000,00 zł w parag. 

6050 w dziale 750 Administracja Publiczna – dokumentacja projektowa na wymianę 

instniejącego źródła ciepła na gazowe w Urzędzie Gminy Raciązek. Jeżeli pojawił sie 

temat źródła ciepła Przewodniczący chciał się dowiedzieć jak wygląda temat domu 
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nauczyciela? Tym bardziej, że były propozycje, że kotłownia która będzie zasilała 

urząd Gminy, na jakim etapie jest tamta sprawa i czy te 47 000 zł było przeznaczone 

tylko i wyłącznie na dokumentację projektową? 

 

Wójt Gminy Raciążek – odnośnie domu nauczyciela, mieszkańcy nie wyrazli zgody 

żeby się odciąć. Za zużyte ciepło zostali rozliczeni I obciążeni fakturą. Wójt dodał, że 

z  Panem Mecenasem są w trakcie ustalania porozumienia. Odnośnie dalszego 

dostarczenia ciepła, ale jeżeli chodzi o pieniądze – dokumentację projektową to jest to 

jak Państwo wiedzą, jesteśmy w miejscowym obszarze funkcjonowania Torunia I jest 

możliwośc pozyskania środków na wymianę źródeł ciepła. Te 47000 zł na wymianę 

źródła ciepła na gazowe – wymianę źródła ciepła w przedszkolu  ale warunkiem 

przystapienia do konkursu jest posiadanie dokumentacji techniczno – budowlanej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – z tego co rozumię to do dnia dzisiejszego  nie podjęto 

żadnych kroków I rzadne kwestie nie zostały wyprostowane? Żadne pomysły nie 

zostały wypracowane dotyczące jakiegokolwiek porozumienia z mieszkańcami bloku 

byłego bloku nauczyciela nikt nie nawraca ten to znaczy że ten problemu nie ma. 

Przewodniczący zadał pytanie odnośnie wydatków - stacja uzdatniania wody zmiana 

paragrafów 6370 i przeniesienie środków na 61100 - Wydatki inwestycyjne czy coś 

jeszcze będziemy dokupywać innego, nie będzie to przeznaczone na budowę czy nie 

rozumie tutaj właśnie tego z czym to jest związane.  

 

Wójt Gminy Raciążek – pieniądze zostały przeniesione na wkład własny do 

stacji uzdatniania wody jak Państwo wiedzą wystąpiliśmy o zwiększeniu  

zakresu na kwotę około 700 000 tys. zł. Dlatego też automatycznie 

rośnie nasz wkład własny i właśnie o  taką kwotę musimy jeszcze dołożyć w związku 

z tym że otrzymaliśmy te ponad 700 000 tysięcy złotych i zostało wykonane 

dodatkowe prace na stacji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy -  700 tysięcy dodatkowo przy inwestycji która była 

planowana i przewidziana, przemyślana to jest  bardzo dużo dodatkowych. To są  

bardzo wysokie środki. Przewodniczący zapytał o dział 750 administracja publiczna 

wzrost od 45 471 zł i 59 gr czy jest to bo tutaj są przede wszystkim dodatkowe 

wynagrodzenia jakieś inne rzeczy.  Pytanie mam czy były jakieś podwyżki teraz 
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robione w Urzędzie Gminy dla pracowników z czym to dlaczego to się pojawiło to 

dodatkowe środki.  

 

Wójt Gminy Raciążek - Szanowni państwo dodatkowych podwyżek nie ma.  

 

Skarbnik Gminy Raciążek – 78 000 jeżeli chodzi o wynagrodzenia na rzecz jeśli chodzi 

o paragraf 4010 to są wynagrodzenia - jest to związane z podwójnym zatrudnieniem w 

Radzie Gminy  oraz  z zatrudnieniem księgowej w szkole bo na to nie było zwiększone. 

Mieliśmy do czerwca Pani księgowej, która jest dalej więc wszystko łącznie razem 

plus pochodne na 4110 i 4120,  a jeśli chodzi o paragraf 4300 czy 4210 sami państwo 

rozumiecie -  inflacja idzie tak w górę i takie są różnice w rachunkach jakie 

otrzymujemy że ciągle na tych paragrafach jest brak.  A jeśli chodzi o 6050 to jeszcze 

na te 47 000 tysięcy  i łącznie wszystkie te zmiany które są, są na kwotę 405471, 59 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Zakrzewski - pytanie dotyczące gospodarki 

ściekowej po raz kolejny zwiększamy kwotę o 255 000 tysięcy złotych. Czy w tym 

okresie chociaż jedna kontrola była przeprowadzona jedno zadymianie zostało 

przeprowadzone na terenie gminy Raciążek czy była jakakolwiek weryfikacja szukanie 

przyczyn tych większych zrzutów ścieków? 

 

Wójt Gminy Raciążek  powiedział - jak Pan dobrze wie że okres wakacyjny to jest 

okaz wegetacyjny czyli wzrost wzrost masy zielonej. Niestety mamy tylko  

3 pracowników gospodarczych którzy wykonują roboty. Ostatni zadymienie miało 

miejsce albo w maju lub w kwietniu /nie pamiętam tego/. W okresie tym wakacyjnym 

nie doszło do zadymienia. Teraz jeżeli nam się prace zmniejszą 

to też planujemy wykonywać takie prace.  Dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Szanowni Państwo rozumiem że z tych czynności są 

stworzone jakieś protokoły i radni tutaj będą mogli zweryfikować -to po 

pierwsze, a drugi temat jest taki że każdy gospodarz każdy człowiek nawet we 

własnym gospodarstwie domowym jak widzi,  że gdzieś środki mu wypływają czy 

pojawiają się dodatkowe nieprzewidziane rzeczy nieprzewidziane koszty szuka 

przyczyn tego. My tutaj bezkrytycznie dokładamy i jedziemy bo jest dobrze. 
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Radny Krzysztof Sadowski – przy dokładaniu takich kwot 200 000 tys. to śmiem 

twierdzić, że właśnie byśmy musieli zwiększyć zatrudnienie bo byłoby lepiej zatrudnić 

dwie osoby i spokojnie pokryje tylko się zatrudnieniem dwóch osób niż płacić za nie 

nasze zrzuty dlatego naprawdę warto by było że już została wykonana inwestycja 

zakup tej zadymiarki wykorzystywać ją w sposób systematyczny. 

 

Radny Andrzej Sobociński – dlaczego Pan Panie Wójcie nie zrobił księgowości tej 

wspólnej dla wszystkich podmiotów nadal szkoła ma swojego księgowego, GOK ma 

swojego księgowego, dlaczego Pan w tym kierunku nie zmierza? To jest obniżenie 

kosztów i stworzył Pan po prostu to ciągłość przedłuży. W szkole nie ma tak dużo 

pracy księgowości żeby był człowiek zatrudniony na cały etat. Czy to jest takie celowe 

ukrywanie pewnych rzeczy czy bo tak jest wygodniej to po prostu inaczej tego nie 

można nazwać no dlaczego przechodzi to wszystko przez gminę – tak jak to powinno 

być? I tak samo na Gminny Ośrodek Kultury nastał Pan, jest Pan nowym wójtem, 

powinien Pan zrobić porządek znaczy w miarę, a to nadal jest to samo co było. Tak 

samo jest z domem nauczyciela - to jest to samo. Ja podejrzewam że to porozumienie 

że takie że to nic nie da po prostu będzie na korzyść tak jak było dotychczas. I Pan sam 

podejmie decyzję po prostu podpiszę to nawet nie będzie wiedział co tam jest 

podpisane. Ja nie wiem czy to tak nie można tego normalnie rozwiązać? Czy to jest 

evenement na skalę kraju? to takie rozwiązanie? I tak dalej i tak dalej. Koszty kto to 

podnosi? Czy Pan wyliczył to? Podejrzewam że nie. To Pan pokaże to po prostu na tej 

sesji to na to co Pan rachunek przedstawił - taki jaki był, a nie jakiś fikcyjny.  Dziękuję. 

Wreszcie niech Pan zrobi porządek. Bo ile lat można czekać na takie coś na 

normalność, że ktoś tam źle podpisał kiedyś sobie bo takie czasy były. Jeszcze inne 

rzeczy się robiły po prostu dla poparcia, żeby głosy stół na przykład co głosuje i wtedy 

swoje sprawy przepychają nie tylko temat dalej. Dziękuję.  Panie Wójcie Pan odpowie, 

ma Pan odwagę się Pan wypowie.  

 

Wójt Gminy Raciążek – Pan mecenas w jednej kwestii chciałby się wypowiedzieć.  

 

Radca Prawny Pan Przemysław Ziemiecki - w kontekście tych działań przyszłych bo 

jakby to co do rozliczeń to do Pana Wójta, natomiast istotnie Pan Wójt  

poprosił mnie o analizę sytuacji. Sytuacja jest taka, że tak jak tutaj Pan Radny zauważył 

jest to swego rodzaju ewenement,  ponieważ przy wydzielaniu przy sprzedaży tych 
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lokali zobowiązano się do tego że tam ciepło będzie dostarczane i z racji tego że jest 

ciągłość władzy niezależnie od tego kto to stanowisko piastuje to zgodnie z umową 

ciepło trzeba dostarczać. Możemy ewentualnie zaryzykować wyłączeniem  tego ciepła 

bo były prowadzone rozmowy przez Pana Wójta ale my te rozmowy na zasadzie 

negocjacji żeby się porozumieć,  żeby wspólnota miała swój własny piec, ale natomiast 

no wspólnota i członkowie tej wspólnoty też przygotowali swoją opinię i ta ich opinia 

jest logiczna i ma swoje podstawy właśnie w tej umowie sprzedaży gdzie zobowiązano 

się dostarczania tego ciepła więc rozsądnym rozwiązaniem jest przygotowanie 

porozumienia na którym aktualnie pracujemy i jakby tutaj mogę się wypowiedzieć że 

od strony prawnej, bo  na technikaliach się nie znam. Natomiast porozumienie w mojej 

ocenie i tak też będę tak też będę wskazywał powinno zawierać wszystkie koszty to 

nie są tylko koszty samego samego źródła ciepła ale też właśnie koszty eksploatacji, 

obsługi, amortyzacji tych wszystkich urządzeń - tak to wygląda z perspektywy 

prawnej. Oczywiście możemy zastosować długie rozwiązanie Czyli po prostu to ciepło 

wyłączyć natomiast wówczas na razimy się na szereg pewnie procesów, w tym być 

może na odpowiedzialność karną za pozbawienie ciepła mieszkańców bloku i też 

koszty finalnie Jakbyśmy te procesy przegrali poniosłaby gmina.  Dziękuję. Nie ma tu 

idealnego rozwiązania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni państwo może advocem tutaj do głosu pana 

radcy prawnego - Szanowni państwo teraz 47 000 zł dajemy na zaprojektowanie nowej 

kotłowni gazowej w Urzędzie Gminy. Czy ktoś zaproponował wspólnocie że przy 

udziale Gminy wybuduje im  tą kotłownię?  nie wiem czy nie łatwiej by było raz 

wyłożyć pieniążki jakieś, wybudować,  pomóc im złożyć nawet żeby pomóc ze 

złożeniu wniosku do Urzędu i spróbować sprawę rozwiązać. To nie mówię że to jest 

jedyne rozwiązanie tutaj, ale na pewno takie nad  którym powinniśmy się zastanowić.  

 

Radny Sławomir Wypij - to nie jest rozwiązanie bo wspólnota się na to nie zgodzi. I 

nie czarujmy się, że oni będąc w tak dobrej sytuacji zrezygnują na 

rzecz czegoś, że Ty im wybudujesz.  Jeżeli oni wiedzą dokładnie, że nie musimy im 

dostarczyć to ciepło, oni sami tego nie zrobią - to po pierwsze, a po drugie to ja to bym 

poszedł w takim w taką stronę żeby to jakoś urealnić chociaż ten te stawki. Czy jest w 

ogóle jakiś licznik założony na wyjściu do nich?  Czy jest w ogóle, na jakiej zasadzie 

jest rozliczane to ciepło? Czy tak jak to było dawniej z metra kwadratowego, np. 



25 
 

Mieszkania? Czy z realnych kosztów jakie wychodzi ciepło na przykład z naszej 

kotłowni? W tą stronę pójść po prostu tak skonfigurować te koszty żeby urealnić. 

Trzeba pogodzić się z tym, że ta kotłownia będzie u nich chodzić, tylko żeby po prostu 

realnie płacili za to co zużywają Nie na zasadzie takiej że płacą z metra i wiesz jaka 

jest sytuacja otwiera się okna nie ociepla nie robi wtedy by się nawet zmusiło 

przykładowo Żeby jeżeli będą za dużo tego ciepła zużywali będą ocieplać w swoim 

zakresie ten dom nauczyciela jako wspólnota. Bo tak bo tak to i nie zależy na tym żeby 

nawet wyremontować okno, wstawić szczelne bo jak mają na przykład z metra nie 

urealnionym to będzie tak jak było, a w tą stronę że kotłownie im wybudujesz to już 

Ci mówię z góry że nawet nie musisz do nich i tak nie zgodzą się na to.Takie jest moje 

zdanie. 

 

Wójt Gminy Raciążek - Szanowni Państwo kwota którą jest obciążana wspólnota 

mieszkaniowa jest jak najbardziej realna. Licznik jest w kotłowni czyli nawet wszelkie 

straty tutaj na tym ciepłociągu które idą przez dziedziniec też są wliczone. Jest licznik 

który wskazuje ilość giga dżuli czyli ciepła potrzebnego naruszenie tej tego tego 

budynku wszelkie składowe które są w fakturze są rozliczane proporcjonalnie 

co do domu nauczyciela. Wszelkie koszty amortyzacji są także wliczane, wszelkie 

naprawy, wszelkie konserwacje no bo wiadomo trzeba mieć nadzór amortyzacja też 

liczona i dodatkowo jeszcze nadzór nad kotłami także jest wliczone do kosztów. 

Przedstawimy Państwu fakturę,  mogę państwu pokazać kalkulację na podstawie jakiej 

to zostało wyliczone i wszystko dokładnie omówić. Nie ma tak jak było poprzednio że 

było liczone za metr kwadratowy teraz jest liczone za ilość gigadżuli ciepła 

potrzebnego do ogrzania licznik jest w kotłowni wszelkie straty związane z utratą 

ciepła też są w to wliczane Jeżeli mieszkańcy będą mieli pootwierane okna, drzwi 

spowoduje to że będzie większe zużycie ciepła to także będzie zostanę jej wliczone do 

rachunku ponieważ wskazanie licznika będzie znacznie większe. Rozliczenie 

następuje ze wspólnotą, a oni między sobą /nie wiem już na jakiej zasadzie, 

podejrzewam że co do metrażu z każdego z mieszkań z rozliczona kwota/. 

 

Radny Sławomir Wypij -  to będzie taka sytuacja bez wyjścia. Bo oni będą twardo stali 

przy swoim stanowisku. Mają tak umowę skonstruowaną dobrze że nie zmienią zdania.  
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Wójt Gminy Raciążek – była propozycja także budowy/pomocy 

w budowie kotłowni i w opracowaniu dokumentacji zrobienia takiej kontenerowej 

kotłowni. Wspólnota nie zgodziła się niestety. Powiedzieli że są starzy i nie mają siły 

żeby nad tym chodzić i chcą żeby pozostało to w takiej sytuacji jaka jest. 

 

Radny Andrzej Sobociński - mnie to śmieszy dosłownie bo to są śmieszne rzeczy. Pan 

mecenas sam powiedział że dopiero teraz może coś tam jest wliczone przez 20 lat 

żadne koszty tylko było liczone po prostu - jest tyle metrów. Jeżeli nie płacili i to jest 

definitywnie każdy wie, że ze szkodą dla mieszkańców gminy. Gmina na tym traci 

pieniądze straciła i to jest do udowodnienia. Jeżeli już tak się upierają dostawali 

niektórzy mieszkania za darmo za komuny wtedy jak to pobudowali to kobieta 

zamieszkała w Nieszawie dostała w Raciążku bo była w partii /bo nauczycielka ale 

nawet nie była z Raciążka nie uczyła w szkole. Z jakiej racji dostała mieszkanie, bo 

miała poparcie i teraz to samo. Wójt powinien podpisać umowę. Oni podpiszą ale jak 

będzie na ich stronie to podpiszą wtedy. Pan Wójt może kręcić głową ale taka jest 

prawda. Nie rozłożycie tego bo trzeba iść drogą taką którą jest prawdziwa droga -

rozwiązać Akt Notarialny do sądu i tak koszty to lepiej 30 lat płacić dopłacać i to 

kosztów. Panie Wójcie Pan nie rozwiązuje tej sytuacji, ani sytuacji Straży Pan nie 

rozwiązuje, żeby dać im mieszkanie zastępcze. 

 

Wójt Gminy Raciążek – na poprzedniej sesji Panie Radny byli przedstawiciele 

wspólnoty mieszkaniowej dlaczego Pan tego co teraz Pan tutaj mówi nie powiedział 

wprost w oczy? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Zakrzewski – Szanowni Państwo, proszę 

zachować spokój. Wracamy do porządku dzisiejszej sesji jesteśmy w punkcie zmiany 

do budżetu na rok 2023.  

Przewodniczący Rady Gminy - pytanie do działu 757 paragraf 81 zwiększenie odsetek 

od zaciągniętych kredytów i pożyczek o  prawie 39 000,00 zł. Czy my spłaciliśmy 

jakąś transzę kredytu czy nie? Czy po prostu tak dodatkowo wydajemy środki na 

odsetki,a pieniążki leżą na koncie?  

Skarbnik Gminy Pani Beata Pietrzak - kwota 38 863 zł są to odsetki od zaciągniętej 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska I Gospodarki Wodnej w 

kwocie 99999,00 zł płatne od czerwca. Pożyczka jeśli chodzi o kapitał będziemy 
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spłacali od przyszłego roku od czerwca.  Wszystkie pozostałe odsetki któredo tej pory 

były są spłacane z tego planu który był.  

 

Radna Marzena Mania - jakie pożyczki mamy zaciągnięte i na jaką kwotę zadłużenia? 

 

Skarbnik Gminy Raciążek - zadłużenie na dzień 31 sierpnia - jest to kwota 3 349 302 

zł i 59 gr w tym jest kredyt w Kujawskim Banku Spółdzielczym – jeden, który jest do 

roku 2030,  drugi do końca tego roku i w GEO Bank (kiedyś to 

był Getin Bank) do końca 2024 roku i kwota 999 999,00 zł która będzie płacona 

dopiero od przyszłego roku. 

 

Radna Marzena Mania - czyli w tej chwili Gmina ma zadłużenie na te 3 349 302,00 zł 

wszystkich pożyczek zaciągniętych i w tym roku się skończy jedna z tych,  

to znaczy na jaką kwotę się skończy?  

 

Skarbnik Gminy Raciążek - to był kredyt zaciągnięty w 2019 roku i była to kwota 335  

tysięcy zł dokładnie nie pamiętam końcówki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek - Szanowni Państwo chciałbym się jeszcze 

tutaj dowiedzieć jednego  - pojawiły się koszty związane z koordynatorem Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalno-Użytkowego. Kto u nas w Gminie jest tą osobą, 

i których godzinach czynny jest ten punkt? 

 

Wójt Gminy Raciążek -jeżeli chodzi o koordynatora to jest koordynator Miejskiego 

obszaru funkcjonalnego Torunia. prace koordynatora polegają na pracach związanych 

z działalnością Miejskiego obszarów funkcjonalnego, między innymi tutaj z tego 

programu będziemy mogli aplikować o wnioski na wymianę źródeł ciepła.  

Koordynatorem jest Pan Przemysław Buchalski wszelkie koszty związane z jego 

pracą pokrywane są pokrywane są z budżetu MOFU. Jeżeli chodzi o godziny pracy nie 

ma taką bo różnie to bywa. Czasami jest tak że mamy wideokonferencję nie wiem 

o 10:00 rano, a czasami o 14:00 czasami trzeba będzie pojechać do Torunia. Nie ma 

tutaj wyznaczonego biura jako tak w klasycznym tego rozumieniu. Są to prace zarówno 

jak I zdalne jak i terenowe więc nie ma określonych ram pracy co do tego zadania. 
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Przewodniczący Rady Gminy - nikt inny z urzędu nie chciał się podjąć tej roli tym 

bardziej że pan Buchalski jest bardzo obciążony obowiązkami bo jest kierownikiem 

infrastruktury technicznej, prowadzi sprawy czystego powietrza i jeszcze dodatkowe 

prace.  Czym to jest spowodowane że akurat wybór był tej osoby? 

 

Wójt Gminy Raciążek – spowodowane to jest tym, że to są prace stricte związane 

z inwestycjami. Pytaliśmy się w Urzędzie w referacie technicznym czy ktoś by się 

chciał podjąć tego a w zasadzie tylko jednej osoby która zajmuje się budownictwem 

nie było chęci aby tą rolę podjął ktoś inny. Spotkałem się z Panem kierownikiem I 

zapytałem czy zechciałby i ostatecznie wyraził zgodę. Mie mamy ludzi żeby można 

było rozdysponować stanowiska, szczególnie stanowiska są dociążone tutaj 

kierownicze. To jest zarówno jak i ogarnianie tych wszystkich inwestycji i czuwania 

nad danymi osobami. Państwo wiedzą że troszkę się dzieje u nas w Gminie zarówno 

inwestycje, gospodarka komunalna, drogi, kanalizacja woda i wszelki proces tym 

związane prace porządkowe także kontrolowanie zespołu ludzi są na głowie Pana 

kierownika więc wielki szacunek dla niego że ogarnia to wszystko.  

 

Przewdoniczący rady Gminy – już na poprzednich sesji prosiliśmy /chyba większość 

radnych jest z tym zgodna/ że chcieliśmy żeby był wyszczególniony jakiś czas kiedy 

ten punkt dotyczący czystego powietrza, ciepłego mieszkania czy żeby jakieś 

informacje się pojawiły na bipie w których godzinach mieszkańcy mogą się pojawić u 

Pana Kierownika. Niektórzy mieszkańcy dzwonią i się dodzwonić nie mogą kiedy chcą 

zgłosić jakąś awarię/ usterkę na terenie gminy, dlatego bardzo bym prosił Panie Wójcie 

żeby określić jakieś godziny pracy tym bardziej że za podstawowe czynności Pan 

Kierownik ma płacone z Urzędu Gminy po prostu. Przez 8 godzin jest pracownikiem 

Urzędu Gminy później dopiero jest koordynatorem projektu i później jest dopiero 

pracownikiem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i zasadnym by było  

w stosunku do pozostałych pracowników żeby tak to wyglądało.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania 

do zmian w budżecie?  

Radny Krzysztof Sadowski - w związku z opinią komisji budżetu i rozwoju 

gospodarczego wnoszą o 10 minut przerwy, gdyż złożę wniosek formalny – na 

przesunięcie środków w kwocie 10 000,00 zł  żeby  wskazać przeznaczenie. 
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10:46 - Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę.  

10:47 Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady LIII Sesji Rady Gminy. 

 

Przewdoniczący Rady Gminy Raciążek - jesteśmy w punkcie numer 7 w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Raciążek na rok 2023  

 

Radny Krzysztof Sadowski - zgodnie z opinią komisji budżetu i rozwoju 

gospodarczego z posiedzenia z dnia 18 września składam wniosek formalny  

o wprowadzenie następującej zmiany - zdjęcie kwoty 10 000 tysięcy z przeznaczeniem 

na zakup drona z działu 854 par. 6177 i przeznaczenie tej kwoty I przeniesienie na 

dział Kultura I Ochrona Dziedzictwa Narodowego rozdział 92127 – działalność dot. 

Miejsc pamięci Narodowej oraz ochrony Pamięci Walk Męczęstwa  par. 6050  

z przeznaczeniem na budowę pomnika/tablicy dotyczącej historii zamku oraz 

upamiętnienie przypadającej na przyszły rok 620 rocznicy podpisania pokoju  

w Raciążku. 

 

Czy ktoś z Państwa advocem wniosku formalnego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego chciałby zabrać głos? Nie widzę, a zatem poddaję pod głosowanie 

wniosek formalny polegająca na zdjęciu 10 000 zł z działu 754 75405 6177  

i przeniesienie go do działu  921 rozdziału 921 27 paragraf 6050. Proszę o głosowanie. 

 

7.4. wniosek formalny Komisji Budżetu i Rozwoju gospodarczego - 

zdjęcie z działu 75405 par. 6177 kwoty 10 000zł z przeznaczeniem na 

dział 92127par.6050 

 

głosowanie wniosek formalny Komisji Budżetu i Rozwoju gospodarczego - zdjęcie z działu 
75405 par. 6177 kwoty 10 000zł z przeznaczeniem na dział 92127par.6050 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 10:49:27 - 10:50:02 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 90 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 10 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz PRZECIW 

Wyniki Głosowania: 

- 9 głosów ZA 

- 1 głos przeciw 

7.5. kontynuacja dyskusji    
(10:50:20 - 10:54:10) 

 

Przewodniczący Rady Gminy - zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  

 

Radna Ewelina Lewandowska - jeszcze mam tutaj pytanie bo w wydatkach w dziale 

600 jest zwiększenie kwoty 510 tysięcy i bym poprosiła o wyjaśnienie tej kwoty. 
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Skarbnik Gminy -  tak jest to kwota 510 tysięcy złotych. 10 000 tys. zakup działki na 

miejsce spotkań mieszkańców sołectwa Niestuszewo przeniesione z działu 900915  

i pozostała kwota jest to budowa/przebudowa/remont chodników na terenie gminy 

Raciążek ul Zamkowa zjazd ulicy Wysokiej do miejscowości Podzamcze dojście do 

budynku RKS Wzgórze od ul Rynkowa – Zamkowa.  

Radna Ewelina Lewandowska - jeszcze bym prosiła Pana Wójta o jakiś termin tych 

chodników. Czy jest już coś w tym temacie zaplanowane? 

 Wójt Gminy Raciążek – nie ma terminu, ponieważ musimy też i zrobić decyzje celu 

publicznego ponieważ jest to strefa konserwatorska musimy wystąpić do konserwatora 

zabytków, zrobić projekt zgłosić to do Starostwa więc nie podam Pani teraz daty. Na  

wszystkie chodniki trzeba wykonać jakąś dokumentację/zgłeszenie żeby to wszystko 

legalnie poszło. Wójt dodał mam nadzieję że w tym roku  się wyrobimy.  

 

Radna Marzena Mania-  ja jeszcze mam takie pytanie wrócę może do OSP i dobram 

garażowych - co zrobiono z tymi bramami starymi? 

 

Wójt Gminy Raciążek – bramy zostały zeskładowane w kotłowni budynku OSP.  

 

Radny Krzysztof Sadowski - jeżeli chodzi o zdemontowane bramy prowadnice  

i napędy -  całość została zdemontowana także nie powstały żadne uszkodzenia  

i wszystko tak jak tutaj Pan Wójt powiedział zostało złożone w podpiwniczym 

budynku w którym znajduje się remiza. 

 

Radna Marzena Mania – warto może wystawić te bramy na sprzedaż i Gmina zyskała 

by jakieś pieniążki, a nie bezużytecznie one będą leżeć. 

Wójt Gminy Raciążek - możemy wystawić to na sprzedaż oczywiście bo tutaj 

myśleliśmy że wykorzystamy je tutaj do naszego garażu, aczkolwiek za wąskie 

prześwity są i traktor z kosiarką bijakową by nie wjechał bo tam są dwie bramyi my 

potrzebujemy niestety większego wejścia tutaj do tego garażu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały z uwzględnieniem autopoprawki wniesioną przez Panią Skarbnik oraz 

wniosku formalnego złożonego przez Komisję Budżetu I Rozwoju Gospodarczego w 
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wersji jaka została przedłożona Państwu Radnym.  Głosowanie za pośrednictwem 

portalu.pl. 

 
7.6. podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu. 

 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu. 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 10:54:13 - 10:54:30 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 
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12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Głosowanie dotyczące zmian do budżetu  – jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

10 Radnych głosowało ZA 

 

8. Zmiany w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raciążek na lata 2023-2037    
(10:54:48 - 10:55:14) 
 

8.1. omówienie projektu uchwały- Skarbnik Gminy    
(10:55:17 - 10:55:22) 
 

Skarbnik Gminy Pani Beata Pietrzak – zmiany są odzwierciedleniem zmian do 

budżetu. 

8.2. przedstawienie opinii przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego    
(10:55:23 - 10:55:32) 
 

Radny Krzysztof Sadowski – zmiany w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Raciążek na lata 2023-2037 są konsekwencją zmian do budżetu  

i zostały zaopionane pozytywnie. 

8.3. dyskusja    
(10:55:35 - 10:55:46) 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? 

8.4. podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Raciążek na lata 2023-2037. 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raciążek na lata 2023-2037. 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 10:55:55 - 10:56:05 
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Głosowanie dotyczące uchwalenia zmian do wieloletniej progozy finansowej na lata 

2023-2037 została przyjęta – jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 10 Radnych głosowało ZA 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w 

miejscowości Siarzewo    
(10:56:32 - 10:56:38) 

9.1. wystąpienie Wójta Gminy    
(10:56:40 - 10:57:00) 
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Wójt Gminy Raciążek – temat, który został omawiany na poprzednich sesjach Rady Gminy. 

Temat stanął na Komisjach, materiały Państwu zostały przekazane. Jeżeli nasuwają się 

Państwu pytania proszę o zadawanie. 

9.2. przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Ładu 

i Porządku Publicznego    
(10:57:03 - 10:58:00) 
 

Radny Sławomir Wypij - Komisja w dniu  18 września zebrała się ponownie  

i  postanowiła w tej kwestii, że projekt uchwały dotyczące wniosku mieszkanki  

o niepłatne przekazanie działki w miejscowości Siarzewo  - komisja rekomenduje by 

temat przełożył na kolejny rok budżetowy wniosek pozostaje bez 

rozpatrzenia. Propozycja przejęta została trzema głosami za. Wiążą się z tym 

dodatkowe koszty, które nie są ujęte w tegorocznym budżecie.  

 

9.3. dyskusja    
(10:58:02 - 11:00:45) 

 

Radna Marzena Mania – zadała pytanie – Pani bez opłaty- nieodpłatnie przekazuje 

teren  i jako na drogę i będzie to teren Gminy, a wiadomo że jak będzie to  teren Gminny 

to później Gmina musi zrobić drogę. Czy Gminę Raciążek jest stać na to na to by 

nieodpłatnie przyjmowała grunty i robiła drogi? (Pytanie do Pana Wójta). 

 

Wójt Gminy Raciążek – na Komisji też padły słowa, że nie mamy i nie mieliśmy tego 

zaplanowanego w budżecie w trakcie roku budżetowego. To jest dość długa droga 

urządzenie jej na pewno by kosztowało I poszło w miliony złotych. Na 

chwilę obecną mogę powiedzieć że nie stać nas na 

urządzeniu tej drogi. 

 

Radny Andrzej Sobociński – w kwestii formalnej, uchwała jest napisana, że nie wyraża 

zgody a czemu nie jest, że wyraża si,ę zgodę? Powinny być dwie opcje i wybór. 

Radca Prawny Pan Przemysaw Ziemecki – treść uchwały jest przygotowany zgodnie 

z propozycją Komisji, która opiniowała, bo opinia Komisji jest podstawą do 

przygotowania treści uchwały. Nie było poytywnej opinii co do wyrażenia zgody na 

przejęcie przez Gminę stąd jest taka treść. Natomiast jeśli byłaby sytuacja taka, że ta 

uchwała nie zostanie podjęta to można ewentualnie przygotować projekt o treści 

odmiennej.  
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Przewodniczący Rady Gminy – advocem, każdy Rady może złożyć wniosek formalny 

o zmianę treści uchwały na każdym etapie, w tym przypadku można zmienić wyrażam 

na nie wyrażam i przegłosować projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy – proponuję podjąć uchwałę bez czytania w wersji jaka 

została Państwu przedłożona w materiałach na dzisiejszą sesję Rady. Proszę o 

głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl. 

9.4. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w 

miejscowości Siarzewo 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości w miejscowości 
Siarzewo 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 11:00:48 - 11:01:56 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 8 80 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 10 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 10 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina PRZECIW 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 
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7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Głosowanie dotyczące podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia 

nieruchomości w miejscowości Siarzewo 

Wyniki głosowania: 

8 Radnych głosowało ZA, 1 Radnych było przeciwnych 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu, uwzględnionej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców    
(11:02:17 - 11:02:32) 

10.1. wystąpienie Wójta Gminy    
(11:02:33 - 11:03:29) 

 

Wójt Gminy Raciążek - mieliśmy już podejmowaną taką uchwałę aczkolwiek nie 

mieliśmy jeszcze wyszczególnionej stawki dla motocykla, motoroweru aczkolwiek 

musieliśmy wywołać ponownie tą uchwałę uwzględnić te dwa środki transportu i 

dlatego teraz ona jest tematem. 

 

10.2. przedstawienie opinii pezez komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych    
(11:03:51 - 11:04:19) 

 

Radny Mariusz Ćwikliński – w dniu 20.09.2023 w siedzibie Urzędu Gminy w Raciążku 

odbyło się posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych. Celem 

spotkania w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględniony przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz 

rodziców komisja w pełnym składzie pozytywny uchwały głosami 4 razy ZA. 
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10.3. dyskusja    
(11:04:21 - 11:04:33) 
 

10.4. podjęcie uchwały 

 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 11:04:38 - 11:04:50 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 
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13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Głosowanie dotyczące podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu, uwzględnionej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów oraz rodziców – została podjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: 

8 Radnych głosowało ZA, 1 Radnych było przeciwnych 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki opłat za usługi 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych    
(11:05:15 - 11:05:42) 
 

11.1. wystąpienie Wójta Gminy    
(11:05:44 - 11:06:53) 

 
Wójt Gminy Raciążek – stajemy teraz przed podjęciem maksymalnej stawki dla 

podmiotów które będą realizowały usługi opóźnienia bezodpływowych zbiorników 

bądź osadników z przydomowych oczyszczalni ścieków. Są to kwoty 50 zł za jeden za 

opróźnienie- transport jednego metra sześciennego ze zbiornika bezodpływowego  

i 150 zł brutto za opróżnienie i transport jednego metra sześciennego nieczystości 

ciekłych. Są to stawki dla podmiotów które by chciały wejść na teren naszej Gminy  

i nie mogą po prostu przekroczyć tych stawek i dlatego też  jest konieczność  

wywołania tej uchwały. 

 

11.2. przedstawienie opinii przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Ładu i Porządku Publicznego    
(11:07:10 - 11:09:53) 

Radny Sławomir Wypij – Komisja w dniu 18 września b.r. spotkała się ponowie i 

ponownie zajęła się projektem uchwały sprawie ustalenia górnej stawki opłat za usługi 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Komisja 3 

głosami Za proponuje zmniejszenie górnej stawki za opróżnianie i transport 

nieczystości ciekłych  w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków z kwoty 

150,00 zł na 100,00 zł. Komisja uzasadniła to faktem, że rozejrzeliśmy się na rynku  
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i poprostu górne stawki są dużo mniejsze bo np. W innej firmie jest 75,00 zł za 1 metr 

sześcienny, i ok. 32  zł za jeden metr sześcienny. Górne stawki mają uzasadnienie.  

Radny Sławomir Wypij złożył wniosek formalny o zmniejszenie kwoty ze 150,00 zł 

do 100,00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy  - Komisja Rolnictwa, Ładu i Porządku Publicznego 

wnioskuje o zmianę projektu uchwały polegającej na obniżeniu stawki ze 150,00 do 

100,00 zł brutto za opóźnianie i transport jednego metra sześciennego nieczystości 

ciekłych pochodzących z osadników i instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Czyktoś z Państwa Radnych  advocem tego projektu tej propozycji chciałby 

się wypowiedzieć. Nie ma chętnych zatem poddajemy pod głosowanie wniosek 

formalny komisji rolnictwa, ładu i porządku publicznego polegający na obniżeniu 

stawki ze 150,00 zł do 100,00 za opóźnianie transport jednego metra 

sześciennego nieczystości ciekłych pochodzących z osadników przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Proszę o głosowanie za pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

11.3. wniosek formalny o zmianę projektu uchwały polegającą na zmianie ze 

150,00 zł na 100,00 zł 

 

głosowanie wniosek formalny o zmianę projektu uchwały polegającą na zmianie ze 150,00 zł na 
100,00 zł 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 11:10:07 - 11:10:33 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Głosowanie dotyczące wniosku formalnego o zmianę projektu uchwały polegającą na 

zmianie ze 150,00 zł na 100,00 zł 

Wyniki głosowania: 10 Radnych głosowało ZA 

11.4. dyskusja    
(11:10:54 - 11:16:09) 
 

Radna Marzena Mania – proszę o wytłumaczenie 50 zł za szamba które są 

wybudowane przez mieszkańców, bezodpływowe? 150,00 zł za szamba które 

budowała Gmina? Tzn. oczyszczalnie, które wybudowała Gmina? Proszę o odpowiedź 

czym to się różni? 

 

Wójt Gminy Raciążek – 50 złotych stawka za opóźnienie transport nieczystości 

pochodzących ze zbiorników bezodpływowych czyli tak zwanych szamb. Szamba 

zwykłe, murowane czy takie są plastikowe -różnego rodzaju  technologie. I to szambo 

trzeba wybierać częściej w zależności od zużycia wody są to nie wiem cztery, trzy, 

pięć razy w zależności kto ile zużywa wody jak jest rodzina ile posiada członków 

natomiast 150 zł Chodzi tutaj o usuwanie nieczystości z osadników wtórnych  
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w przydomowej oczyszczalni ścieków żeby ta oczyszczalnia pracowała musi być coś 

tam musi być wkład bakteryjny i w tym osadniku który przetwarza te to jest taka mini 

oczyszczalnia niech sama nazwa wskazuje oczyszczania ścieków czyli ona działa 

podobnie na zasadach takiej dużej tradycyjnej oczyszczalni ścieków ten osad musi być 

ale koniec końców już za dużo jest tego gromadzonego te bakterie które działają w tym 

osadzie nie przetwarzają i następuje konieczność wybrania - kwestia raz do roku raz 

na półtorej roku to jest ta różnica.  

 

Radca Prawny Pan Przemysław Ziemecki – ceny dyktuje rynek, natomiast Rada 

jedynie uchwala stawki maksymalne, które trzeba wyważyć, żeby przedsiębiorca nie 

zaszalał I nie dał stawek wysokich, ale nie można ich zrobić za nisko bo żaden 

przedsiębiorca się nie zdecyduje się na terenie Gminy działać.Górna stawka, gdy 

przedsiębiorca będzie chciał działać to więcej nie może wiąć, odbiorców jest kilku  

i konkurencja jest duża to te stawki będą mniejsze. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Raciążek zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w dyskusji? Nie wiedze za tym zamykam dyskusję i przechodzimy 

do podjęcia uchwały wersji która została przedłużona państwem naturalnie  

dzisiejszą sesją w uzględnieniem wniosku formalnego złożonego przez Komisję 

Rolnictwa, Ładu i Porządku Publicznego. Bardzo proszę o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

 

11.5. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 11:16:24 - 11:16:45 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w sprawie ustalenia górnej stawki opłat za usługi 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osobników i starszych przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych została podjęta jednogłośnie. 
 

12. Informacja z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego    
(11:17:06 - 11:17:21) 

12.1. przedstawienie opinii przez komisję Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Ładu i Porządku Publicznego    
(11:17:23 - 11:20:06) 
 

Radny Sławomir Wypij - Komisja Rolnictwa, ochrony środowiska, ładu i porządku 

Publciznego - protokół z dnia 5 lipca 23 roku i protokół został spisany na okoliczność 
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kontroli jaką przeprowadziliśmy w zakresie oceny stanu realizacji zadań w zakresie 

zapewnienia opieki nad bezdomnymi zwierzętami. Kontrola została przeprowadzona 

przy udziale członków komisji w składzie radni Radna Ewelina Lewandowska, Radny  

Krzysztof Sadowski oraz pracownika z urzędu gminy Pani Beaty Wesołowskiej. 

Celem kontroli było sprawdzenie warunków w jakich przebywają zwierzęta z teren 

naszej gminy i na dzień w którym byliśmy tam w dniu tej kontroli przebywało tam 10 

naszych psów i rejestr stanowi załącznik do protokołu tej kontroli. Z opiii komisji 

wynika, że zwierzęta przebywające w schronisku mają zapewnienie bardzo dobre 

warunki, są czyste, zadbane. Boksy są wysprzątane na bieżąco są remontowane 

naprawiane. Stwierdzono brak zalegających odchodów, resztek karmy bądź innych 

nieczystości. Wyłonione psy bądż koty są oznakowane specjalnymi mikrochipami, 

podlegają procedurze 14 dniowej kwarantanny, po której są szczepione  

i sterylizowane. Badane przez lekarza weterynarza. Teren zajmowany przez schronisko 

jest bardzo duży, schronisko posiada wybiegi dla psów kotów I innych zwierząt. 

Systematycznie psy wyprowadzenia są na spacery przez wolontariuszy i pracowników 

schroniska. Komisja ustaliła, że relaizacja powieżonego zadania przebiega zgodnie  

z umową i ośrodek poprzez prowadzenie schroniska dla zwierząt zapewne opieka nad 

bezdomnymi zwierzętami prowadzi działanie mające na celu zapobieganie ich 

bezdomności. Na tym protokół zakończono. Radny dodał advocem do swojej 

wypowiedzi, że schronisko nie wiedziało  o planowanej kontroli przez komisję. 

12.2. dyskusja    
(11:20:12 - 11:22:10) 
 

Radny Krzysztof Sadowski powiedział, że na stronie internetowej schroniska znajdują 

się zwierzaki wyeksponowane do adopcji. Radny poprosił by wskazać administratora 

strony internetowej prowadzonej przez Gminę, by móc przesłać zdjęcia i materiały do 

upublicznienia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wraz z Panem Wójtem uczestniczył  

w zebraniach sołeckich i mieszkańcy zgłaszali problem z bezdomnymi psami. 

Skierował pytanie do Wójta Gminy czy zaczęto coś już robić w tej sprawie? 

 

Wójt Gminy Raciążek – wystosujemy pismo do Pana Wójta Gmiy Waganiec Pana 

Kosika. Chodzi tutaj o psy, których właściciel nie jest mieszkańcem Gminy Raciążek, 
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tylko Gminy Waganiec. Z naszej strony postaramy się zrobić wszystko, by coś z tym 

zrobić i sprawę rozwiązać. 

Przewdoniczący Rady Gminy - Proponuję podjąć uchwałę bez czytania, przesłaną 

Państwu w materiałach na dzisiejszą sesję. Bardzo proszę o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

12.3. podjęcie uchwały 

 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 11:22:17 - 11:22:29 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 
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9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

13. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Inderdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej w Gminie Raciążek    
(11:22:49 - 11:23:05) 
 

13.1. wystąpienie Wójta Gminy    
(11:23:10 - 11:23:29) 

 

Wójt Gminy Raciążek – materiały zostały przedłożone. Proszę o pytania. 

13.2. przedstawienie opinii przez komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych    
(11:23:32 - 11:24:13) 

 

Radny Mariusz Ćwikliński - po przeanalizowaniu przedstawionych materiałów  Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały głosami 4 razy ZA. 

13.3. dyskusja    
(11:24:16 - 11:24:30) 

 

Proponuję podjęcie uchwały bez czytania w wersji jaka została przedłożona Państwu 

w materiałach na dzisiejszą sesję.  Bardzo proszę o głosowanie za pośrednictwem 

portalu posiedzenia.pl 

13.4. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 11:24:40 - 11:24:47 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem 

miejscowości Raciążek statusu miasta    
(11:25:19 - 11:25:28) 
 

14.1. wystąpienie Wójta Gminy    
(11:25:30 - 11:35:25) 

 

Wójt Gminy Raciążek powiedział, że na wspólnej komisji rozmawialiśmy już o tym 

ale może wszyscy uczestniczyli to może tutaj dodam kilka słów. Razem z Panem 

Sekretarzem, a także padła prozycja dla Pana Przewodniczącego żeby wybrał się  
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z nami do gminy Pruszcz. Gmina, która uzyskała prawa miejskie gdzie burmistrzem 

jest pan Dariusz Wągłowski. Uważam że wizyta w tej gminie przekonała mnie, że 

warto jednak wystąpić o te prawa miejskie ponieważ tutaj wiadomo my jesteśmy gminą 

wiejską i grunty mamy dość dobre tutaj na terenie gminy - grunty drugiej i trzeciej 

klasy. Po rozmowie z Panem Brmistrzem, który wskazał że jego takim głównym celem 

był rozwój miejscowości ale niestety rozwój polegał na tym że miało się odbywać to 

na gruntach trzeciej klasy.  Po burzliwych rozmowach Burmistrza wpadli na pomysł, 

żeby nadać status miasta miejscowości Pruszcz. Miasto bardzo ładnie z rozwiniętą 

infrastrukturą, charakterem przypomina nasz Raciążek - jest zwarta zabudowa tak jak 

my tutaj mamy, począwszy od ul. Rynkowej poprzez ul. Wysoką i Zamkową idąc  

w kierunku ul. Wiatracznej, a także pozostałe tereny rolnicze – idąc w stronę 

wschodnią , ul. Wiśniowa, ul. Czereśniowa. Jeżeli byśmy występowali z wnioskiem 

granicy administracyjnej sołectwa Raciążek czyli sołectwa które my byśmy chcieli 

nadać status miasta poszło by to wszystko jeden do jednego. Zwarta część tak jak tutaj 

mamy gdzie mamy praktycznie w pełni skanalizowany teren w pełni z wodociągowej 

na terenie także częściowo aczkolwiek to ekspansja gazu będzie coraz większa są 

tereny skandalizowane, zwodociągowane. Tereny które posiadają również (nie 

wszędzie) sieć światłowodową. Jeżeli chodzi o grunty też byśmy chcieli się rozwijać, 

aczkolwiek jesteśmy wstrzymani ustawą o ochronie gruntów rolnych, leśnych gdzie 

nie możemy zabudowywać trzeciej klasy. Art. 7  wskazuje nam że są możliwości 

rozbudowy aczkolwiek trzeba spełnić kilka punktów żeby było to możliwe  

i w niektórych przypadkach niestety nie da rady. Posiadając status miasta ustawa ta nas 

nie obowiązuje możemy zabudowywać grunty 3 klasy jak najbardziej, możemy 

wydawać decyzję o warunkach zabudowy decyzji celu publicznego natomiast musi 

nastąpić wyłączenie gruntu analogicznie do gruntów jeżeli byśmy byli wsią, wniosek 

do starostwa z wyłączeniem z produkcji rolnej tego obszaru który byłby zabudowany. 

Chce tutaj jeszcze wspomnieć, że zabudowa mieszkaniowa do 500 m2 jest całkowicie 

wyłączenia nie ma żadnych opłat teren mamy dość atrakcyjny licząc od strony 

praktycznie Ogrodowej w stronę Szkolną - można tutaj by było ludziom zwrócić  

w cudzysłowie “zwrócić te grunty” ponieważ są to grunty 3 klasy i umożlić im 

zabudowę. No to można w ogóle zrealizować w tych terenach natomiast pozostała 

część od Ogrodowej w stronę drogi krajowej nr 91 są to grunty częściowo częściowo 

położone w oddziaływaniu wiatraka jest to bufor 700 m w tym sferze nie może powstać 

zabudowa mieszkaniowa aczkolwiek pozostała zabudowa jak najbardziej- usługowo- 
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przemysłowa. Rozmawiałem  z Radnym wskazałem możliwość w tym terenie 

zabudowania znaczy wybudowania/powstania strefy ekonomicznej. Rozmawiałem 

również z Pana mecenasem w Gmina Brześć ma potężną strefę ekonomiczną. Są  to 

tereny zlokalizowanie blisko drogi powiatowej Stara Wieś-Nieszawa, blisko drogi 

krajowej nr 91, blisko węzła autostradowego teren jak najbardziej atrakcyjny dla 

potencjalnych inwestorów i tutaj główną ideą dla mnie dlaczego byśmy mieli 

przystąpić do tego procesu nadania stusu miasta jest rozwój samej miejscowości 

Raciążek. Pozostałe Gminy jeżeli byśmy tutaj już przeszli wszelkie etapy związane z 

zmianą statusu miejscowości na miasto my byśmy byli tutaj jako miejscowość, która 

by posiadała prawa miejskie. Natomiast sołectwa byłyby wsią. Władzę sprawował by 

burmistrz, aczkolwiek niedyskwalifikuje w żaden sposób w pozyskiwaniu środków 

przeznaczonych wyłącznie do gmin ponieważ jesteśmy gminą wiejsko-miejską 

miejscowość Raciążek byłaby miejscowością poniżej 5 tysięcy mieszkańców czyli 

wszelkie powiedzmy przywileje dla takich miejscowości takie dodatki dla nauczycieli  

będą dalej. Wszystko by pozostało w takiej formie jaka jest. Nie zmieniłyby się podatki 

od nieruchomości, podatek rolny i cena za wodę śmieci byłyby takie jakie by zostały 

uchwalone przez Radę Gminy. Dopłaty rolnicze by pozostawały ludzie którzy 

posiadają hodowlę zwierzęcą w obrębie Raciążka dalej mogłyby posiadać to dalej 

mogłyby posiadać tą hodowlę nauczyciele zachowują dodatki nic by się nie zmieniło 

poza tym że teren zyskałby status miasta, a także możliwość Rozwoju Miejscowości 

Raciążek o terenie położonej powiedzmy w takim kwadracie począwszy od ulicy 

szkolnej poprzez powiatówkę. 

14.2. przedstawienie opinii przez Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw 

Społecznych    
(11:35:27 - 11:39:03) 
 

Radny Mariusz Ćwikliński odczytał protokół z posiedzenia Komisji - Załącznik do 

protokołu. 

 

14.3. przedstawienie opinii przez Komisję Rewizyjną    
(11:39:05 - 11:43:30) 
 

Radna Grażyna Graczyk odczytała protokół z posiedzenia Komisji - Załącznik do 

protokołu. 
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14.4. dyskusja    
(11:48:33 - 12:02:57) 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Zakrzewski - jedno takie zasadnicze pytanie 

mam - każdy niech weźmie projekt uchwały w sprawie przyjęcia procedury. Procedura 

to jest zestaw kroków które trzeba wykonać żeby osiągnąć cel. Mamy atuy, zalety tego 

czy zostaniemy miastem czy nie, ale samej procedury ja nie widzę. I nie to że jestem 

złośliwy, bo jestem przeciwny nadaniu miejscowości statusu miasta tylko po prostu ta 

uchwała nie ma procedury. Albo by trzeba było zmienić jej treść, bo na chwilę obecną 

mówimy że będą konsultacje, jakie konsultacje? Kiedy? Gdzie? jaka forma będzie? Kto 

kto może wziąć udział w konsultacjach? - to właśnie powinno być w procedurze chyba 

umieszczone A my mamy tutaj tylko wypisane zalety tego żeby zostać miastem.  

Ja przynajmniej tak to rozumiem.  

 

Sekretarz Gminy Pan Michał Suchomski - na etapie ubiegania się – tzn. wszczęcia 

procedury wzorowaliśmy się na Gminach, gdzie uchwały zostały już podjęte i zostały 

zaakceptowane i konsultacje już się odbyły uchwała jest ogłoszona w dzienniku 

urzędowym województwa kujawsko-pomorskiego. Ścieżka postępowania też wynika  

z ustawy o samorządzie gminnym oraz Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie trybu 

postępowania przy składaniu wniosków dotyczących tworzenia, łączenia, dzielenia 

znoszenia i ustalenia granic gmin nadawanych Gminie w miejscowości, statusu miasta. 

Jest to rozporządzenie które wynika z ustawy o samorządzie gminnym także uważam że 

tutaj jest prawidłowa treść tej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – ja nie twierdzę, że procedura czy kolejność 

podejmowania poszczególnych kroków jest zachowana tylko mi ewidentnie do tej 

uchwały brakuje załącznika, który będzie określał właśnie tą procedurę bo uzasadnienie 

o tym że chcemy być bo to jak najbardziej. To jest potwierdzenie tego że możemy iść  

w tym kierunku ale sama procedura. W jaki sposób będziemy to robić? Tego tu nie ma i 

to jest moje zdanie. 

 

Radny Andrzej Sobociński -  zapytał dlaczego tak późno? Bo przecież można było to 

zrobić parę miesięcy wcześniej. Czekaliśmy nad czym się to było zastanawiać. To trzeba 

robić po prostu nie pytać się, że coś tam nie napisali. Uzasadnienie skąpe, takie nikłe 

jakby to  była wielka tajemnica. Czy przy drogach nie ma harmonogramu. Nie od dzisiaj 
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bo to jest taka po prostu metoda.  Ale trzeba robić i nie ma za czym czekać, opieszałośc 

jest ze wszystkim. 

 

Przewodniczący Rady Gminy - jeszcze powtarzam drugi raz, że w mojej ocenie sama 

treść uchwały, albo ją trzeba zmienić - postanawia się podjąć procedurę. To musi być 

załącznikiem procedura. W tym tego nie ma po prostu. 

 

Grażyna Graczyk - nie wiem czy dobrze sformuję może w sprawie podjęcia działa 

podjęcia intencyjnego czy coś w tym sensie działalności. Może podjęcia działań 

intencyjnych w sprawie podjęcia procedury związanej, w sprawie ustalenia czy 

konsultacja – nie wiem. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gminy zarządził przerwę. 

12:02 Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady LIII Sesji Rady Gminy Raciążek 

kadencji 2018-2023. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w dyskusji? Proponuję podjąć uchwałę bez czytania wersji która została przedłużona 

państwu w materiałach na dzisiejszą sesją Bardzo proszę o głosowanie uchwała  

w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem Raciążek statusu miasta. 

14.5. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 12:03:03 - 12:03:12 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 90 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 
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WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 10 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 

Uchwała w sprawie w sprawie podjęcia procedury związanej z nadaniem 

miejscowości Raciążek statusu miasta została podjęta: 9 głosami ZA, 1 

wsztrzymujący się.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z 

mieszkańcami gminy Raciążek w sprawie nadania miejscowości Raciążek 

statusu miasta    
(12:03:29 - 12:03:50) 
 

15.1. wystąpienie Wójta Gminy    
(12:03:52 - 12:03:55) 
 

15.2. dyskusja    
(12:05:36 - 12:05:39) 
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Radny Sławomir Wypij – Panie Przewodniczący jeżeli Pan miał wątpliwości jak będą 

przeprowadzane konsultacje, jeżeli ja dobrze czytam i rozumię to pisze że w sprawie 

przepływu konsultacji  społecznych z mieszkańcami – czyli wszystkimi, a nie 

konkretnymi ulicami. I to jest następny krok do tego co chcemy dojść a nie do tego 

czy dojdziemy. Jeżeli podejmiemy kroki konsultacji to konsultację wyjaśnią 

wszystko. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy – odniósł się do słów wypowiedzianych przez 

przedmówcę, mówiąc, że jego wątpliwości nie budziło to, że konsultacje powinny 

być przeprowadzone tylko to, w jakiej formie.   

 

Przechodzimy do podjęcia uchwały proponuję podjąć uchwałę bez odczytania w 

wersji która została państwu przedłużona na dzisiejszą sesję. 

Bardzo proszę o głosowanie 

 

15.3. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 12:05:42 - 12:05:50 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 
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1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy 

Raciążek w sprawie nadania miejscowości Raciążek statusu miasta została podjęta 

jednogłośnie. 

16. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek    
(12:06:20 - 12:06:34) 

16.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji    
(12:06:36 - 12:08:19) 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  Petycji Pan Sławomir Kosmal odczytał 

protokół z posiedzenia Komisji  - “W dniu 11 września 2023 roku o godzinie 15:30  

w budynku Urzędu Gminy – Biuro Rady Gminy, odbyło się posiedzenie Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji kadencji 2018 – 2023. W spotkaniu uczestniczyli członkowie komisji 

w składzie: Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Radny Sławomir 

Kosmal,Radny – Grzegorz Rewers. Gościem na posiedzeniu komisji był: Wójt Gminy 

Raciążek Pan Rafał Krajewski. Tematem posiedzenia było pismo skierowane do Rady 

Gminy przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego związane ze skargą jednego  

z mieszkańców na brak planu rozwoju sieci drogowej w Gminie Raciążek. Komisja Skarg 

Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 11.09.2023 zapoznała się ze skargą i pismem 
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Wojewody Kujawsko-Pomorskiego.  Wójt Gminy Raciążek przyznał na posiedzeniu, że 

Gmina Raciążek nie posiada „planu rozwoju sieci drogowej” choć Ustawa z 21 marca 

1985r. o drogach publicznych Art. 20 mówi, „Do zarządcy drogi należy w szczególności 

– opracowanie projektów planów rozwoju sieci drogowej oraz bieżące informowanie  

o tych planach organów właściwych do sporządzania miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego”.  Brak planu rozwoju sieci drogowej spowodowany 

jest głównie brakiem funduszy na jego wykonanie, niskimi dochodami Gminy, które nie 

pozwalają na planowanie większych zabiegów z dużym wyprzedzeniem oraz brakiem 

wiedzy czy w zaplanowanych terminach uda się pozyskać dotacje na zaplanowane  

z wyprzedzeniem inwestycje. W związku z powyższym Komisja Skarg Wniosków i 

Petycji stwierdza jednogłośnie, że skarga jest niezasadna. 

16.2. dyskusja    
(12:08:24 - 12:08:38) 

16.3. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 12:08:43 - 12:08:58 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 8 80 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 10 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 10 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 
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4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej PRZECIW 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę. 

Wznowiono obrady LIII Sesji Rady Gminy. 

17. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek    
(12:09:26 - 12:17:39) 

17.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji    
(12:17:42 - 12:19:30) 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  Petycji Pan Sławomir Kosmal odczytał 

protokół z posiedzenia Komisji – “W dniu 11 września 2023 roku o godzinie 15:30 w 

budynku Urzędu Gminy – Biuro Rady Gminy, odbyło się posiedzenie Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji kadencji 2018 – 2023. W spotkaniu uczestniczyli członkowie komisji 

w składzie: Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Radny Sławomir 

Kosmal, Radny – Grzegorz Rewers. Gościem na posiedzeniu komisji był: Wójt Gminy 

Raciążek Pan Rafał Krajewski. Tematem posiedzenia było pismo skierowane do Rady 

Gminy przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego związane ze skargą jednego  

z mieszkańców na brak odpowiedzi na złożoną petycje w sprawie remontu drogi. Komisja 

Skarg Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 11.09.2023 zapoznała się ze skargą  

i pismem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Wójt Gminy Raciążek na posiedzeniu 

poinformował, że nie udzielono odpowiedzi na petycję ponieważ nie spełnia ona 

wymogów formalnych jakie wskazuje Ustawa z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach a w 

szczególności: - art. 4 ust. 2 pkt. 1  oznaczenie podmiotu wnoszącego petycję; jeżeli 

podmiotem wnoszącym petycję jest grupa podmiotów, w petycji należy wskazać 

oznaczenie każdego z tych podmiotów oraz osobę reprezentującą podmiot wnoszący 

petycję; 
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- art. 4 ust. 2 pkt. 2  wskazanie miejsca zamieszkania albo siedziby podmiotu wnoszącego 

petycję oraz adresu do korespondencji; jeżeli podmiotem wnoszącym petycję jest grupa 

podmiotów, w petycji należy wskazać miejsce zamieszkania lub siedzibę każdego z tych 

podmiotów; 

- art. 7 pkt. 1 Jeżeli petycja nie spełnia wymogów, o których mowa w art. 4 ust. 2 pkt 1 

lub 2 pozostawia się ją bez rozpatrzenia. W związku z powyższym Komisja Skarg 

Wniosków i Petycji stwierdza jednogłośnie, że skarga jest niezasadna”. 

17.2. dyskusja    
(12:19:32 - 12:19:38) 

17.3. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 12:19:46 - 12:19:59 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 90 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 10 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 
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8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała została została podjęta: 9 głosów ZA, 1 wstrzymujący się. 

18. Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek    
(12:20:18 - 12:20:28) 

18.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji    
(12:22:13 - 12:22:16) 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  Petycji Pan Sławomir Kosmal odczytał protokół 

z posiedzenia Komisji – “W dniu 18 września 2023 roku o godzinie 15:30 w budynku 

Urzędu Gminy – Biuro Rady Gminy, odbyło się posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji kadencji 2018 – 2023. W spotkaniu uczestniczyli członkowie komisji w składzie: 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Radny Sławomir Kosmal, Radny – 

Grzegorz Rewers. Gośćmi na posiedzeniu komisji byli: 

Wójt Gminy Raciążek Pan Rafał Krajewski, Skarbnik Gminy Pani Beata Pietrzak, 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mariusz Zakrzewski, Zastępca przewodniczącego 

Ewelina Lewandowska, Radna Anna Rybczyńska, Radna Agnieszka Niedźwiedzka, Radna 

Grażyna Graczyk, Radny Sławomir Wypij, Radny Krzysztof Sadowski. Tematem 

posiedzenia było pismo skierowane do Rady Gminy przez Wojewodę Kujawsko-

Pomorskiego związane ze skargą jednego z mieszkańców na brak informacji od dnia 

31.08.2023r.  w BIP odnośnie posiedzeń komisji i sesji Rady Gminy. Komisja Skarg 

Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 18.09.2023 zapoznała się ze skargą i pismem 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Sprawdzono też na stronie BIP czy takie informacje są 

zamieszczane. Po sprawdzeniu strony BIP stwierdzono, że takie informacje są 

zamieszczane. Ponadto w okresie na który powołuje się skarżący tj. od 31.08.2023r. do 

06.09.2023r. nie odbywały się posiedzenia Komisji oraz Sesje Rady Gminy. W związku z 
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powyższym Komisja Skarg Wniosków i Petycji stwierdza jednogłośnie, że skarga jest 

niezasadna.  

18.2. dyskusja    
(12:22:18 - 12:22:26) 
 

18.3. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 12:22:31 - 12:22:45 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 90 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 10 % nieoddanych 

głosów 
5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 
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11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Raciążek została 

podjęta: 9 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się. 

19. Rozpatrzenie wniosku Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej    
(12:23:05 - 12:23:26) 

19.1. wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji    
(12:23:29 - 12:24:31) 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  Petycji Pan Sławomir Kosmal odczytał 

protokół z posiedzenia Komisji – “W dniu 18 września 2023 roku o godzinie 15:30 w 

budynku Urzędu Gminy – Biuro Rady Gminy, odbyło się posiedzenie Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji kadencji 2018 – 2023. W spotkaniu uczestniczyli członkowie komisji 

w składzie: Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Radny Sławomir 

Kosmal, Radny – Grzegorz Rewers. Gośćmi na posiedzeniu komisji byli: Wójt Gminy 

Raciążek Pan Rafał Krajewski, Skarbnik Gminy – Pani Beata Pietrzak, Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Mariusz Zakrzewski, Zastępca przewodniczącego Ewelina 

Lewandowska, Radna Anna Rybczyńska, Radna Agnieszka Niedźwiedzka, Radna 

Grażyna Graczyk, Radny Sławomir Wypij, Radny Krzysztof Sadowski. Tematem 

posiedzenia był wniosek złożony przez Panią Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w 

sprawie budowy nowej biblioteki. Komisja Skarg Wniosków i Petycji na posiedzeniu w 

dniu 18.09.2023 zapoznała się z wnioskiem Pani Dyrektor. Na dzień dzisiejszy nie mamy 

konkretnej lokalizacji, dokumentacji ani szacowanych kosztów. Z tego względu na 

posiedzeniu komisji wniosek ten został nierozpatrzony. W związku z powyższym 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji postanawia pozostawić ten wniosek do dyskusji na 

najbliższej sesji aby cała Rada Gminy mogła się wypowiedzieć odnośnie złożonego 

wniosku.  
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19.2. dyskusja    
(12:24:34 - 13:17:23) 
 

Radny Krzysztof Sadowski – z uwagi na to, że podczas spotkania Komisji padło 

stwierdzenie, że ja osobiście jestem przeciwny na umieszczenie Biblioteki w budynku 

w którym mieści się OSP, chciałbym powiedzieć że jest to totalną nieprawdą. Podobne 

stwierdzenia na sesjach w przeszłości również miały miejsce, i nie że tylko ja ale że 

strażacy są przeciwko – dwa słowa wyjaśnienia: na moją prośbę spotkał się zarząd 

OSP, zaproszona na spotkanie została Komisja Rewizyjna OSP, żeby nie było że jedna 

osoba podejmuje jakiekolwiek wiążące decyzje. Właściwie zarówno członków zarządu 

jak i komisji rewizyjnej o podjęcie decyzji czy jako stowarzyszenie wyrażamy taką 

wolę I chęć aby była taka możliwość żeby to budynek mieścił również bibliotekę z 

zachowaniem miejsca na salę. Jednogłośnie podjęto decyzję że nie widzimy żadnych 

przeszkód /jeżeli będzie zachowana ta funkcjonalność Sali/ na wylanie stropów. Więc 

to co padło na Komisji w dniu 18 września jest nieprawdą.   

 

Przewodniczący Rady Gminy - Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? 

Szanowni państwo jest z nimi Pani Dyrektor Gminej Biblioteki Publicznej na pewno 

chciałaby wyjaśnić pewne kwestie i tutaj porozmawiać z nami wszystkimi  

 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Raciążku Pani Halina Kołtuńska – 

rzeczywiście to co powiedział Pan Radny Sadowski jest nieprawdą z racji tego że 

absolutnie nawet i ja tego nie powiedziałem że jest przeciwny choćby nawet z tego 

względu że byliśmy z Panem Wójtem, z Panem Prezesem OSPw budynku obniżaliśmy 

ten budynek, patrzyliśmy na dokumenty które zostały wcześniej stworzone, które 

straciły niestety ważność więc i tak cała dokumentacja by musiała być stworzona od 

początku i już wtedy, kiedy obniżaliśmy okazało się że na pewno nie wchodzą w grę 3 

kondygnacje - gdyż wysokość pomieszczeń tych nie spełniałaby norm budynku 

użyteczności publicznej. W związku z tym to ja sama rozmawiając z Wójtem mówiłam 

że trzeba było znaleźć inną lokalizację, nie ten budynek ponieważ nawet dzisiaj był 

architekt, przygotowałam się też pod tym kątem, poprosiłam żeby przyjechał żeby to 

dokładnie zobaczył I okazuje się że tylko w grę tak jak było w tamtym projekcie tak i 

teraz wchodziłby w grę tylko jeden poziom - znaczy jedna tylko podłoga czy tam sufit 

obojętnie jakby to nazwał pozostała przestrzeń byłaby wtedy na potrzeby biblioteki ale 

już by nie było nic dla strażaków ponieważ ma całe zajawem ja byłby dla 
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zagospodarowania OSP tak jak tutaj Była propozycja żeby umieścić OC czy jakieś tam 

inne rzeczy związane ze strażą moja  powierzchnia jakby mogła biblioteka byłaby 

jedna jednolita wysoka. Natomiast w metrażu około 100/ 120 m tak ze wszystkim czyli 

z klatkami schodowymi które się absolutnie nienadają (bo tak jak dzisiaj powiedział 

parę architekt szerokość musi być klatki schodowej około 120 metrów tam jest 80) 

Budynek by musiał być dostosowany dla osób niepełnosprawnych, a więc wywrotność 

wózka i tak dalej która zajmowałaby dosyć dużą powierzchnię. Następnie żeby 

otrzymać punkty potrzebna jest energooszczędność takiego takiego budynku 

absolutnie nie wchodzi tutaj w górę ponieważ nie byłby energooszczędny czyli tracimy 

następne punkty zresztą już muszę Państwu powiedzieć że na wstępie tracimy dużo 

punktów na 103 punkty jeżeli /to niesamowite zgodnie z regulaminem/ instytucja nie 

posiada prawa własności czyli wpisu do księgi inwentarzowej bądź też notarialnego 

poświadczenia że dany grunt/dana powierzchnia jest z własnością biblioteki tracimy 

10 punktów na 103. Nie jest to budynek na terenie konserwatorskim - tracimy  

7 punktów i pomieszczenie, które obecnie zajmuje biblioteka, chociaż tam można by 

było jeszcze różne na to patrzeć, ale ani się nie zawala, ani nie przecieka tym podobne 

rzeczy wić tracimy następne 7 punktów więc w sumie na na 103 tracimy 124 punkty 

Jeżeli jeszcze założymy brak energooszczędności czyli nie spełnilibyśmy normy jak to 

tam się nazywa RP 45 kW na godzinę na metry kwadratowe w każdym bądź razie nie 

sspełnilibyśmy energooszczędności budynków następne 7 punktów to nie jest 

powierzchnia użytkowa. Powierzchnia użytkowa według GUSU to powierzchnia dla 

czytelników, a więc ze 120 odejmujemy te które się nie kwalifikuje więc jest ok. 100 

najmniejsza powierzchnia to jest 80. Obecnie mam 50 więc wydać miliony na to żeby 

tylko dołożyć 50 metrów powierzchni użytkowej, gdzie następne punkty trzeba mieć 

przestrzeń dla prowadzenia zajęć dla dzieci, przestrzeń dla prowadzenia zajęć dla 

seniorów, oddzielne przestrzenie oznakowanie i w jakiś sposób rozdzielone dla 

komputerów, czytelni internetowej, budynek dostosowany dla osób 

niepełnosprawnych i następne punkty. Jeżeli nie spełnimy tych ram, a przy starym 

budownictwie, a przy starym budownictwie nie spełnimy więc nie wiem jak tutaj 

podejść do tej sprawy. Ja ze swojej strony co do swojej działalności, co do 

obecnej lokalizacji, co do moich zasobów wszystko to mogę pięknie ładnie opisać, 

natomiast musicie Państwo sobie zdawać sprawę, że potrzebne są te jeżeli ktoś daje 

pieniądze, daje spore pieniądze bo to ponad 2 miliony można zdobyć na tą inwestycję 

– 2250000 + wkład własny 15%. Nasza Gmina akurat na plusie jest zaliczona do 
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tej uboższej grupy czyli do 15%, ale za każdy półprocenta więcej wkładu własnego ma 

się pół punktu więcej gdzie można zdobyć następne 7 punktów. Miejcie Państwo na 

względzie również to że na takiej bibliotece na te pieniądze które są z Ministerstwa 

przeznaczone,  a przeznaczenie jest na 2024 rok  56 116 086 zł to jest 2024 rok i 2025 

rok to jest 28 milionów. Inwestycja musi zakończyć się w ciągu dwóch lat -czyli musi 

być zamknięta na dzień 31 grudnia 2025 roku przy wkładzie własnym – 15% + 7% 

jeżeli chcemy dostać dodatkowe punkty to jest 22%, tj. Przy wkładzie własnym jak 

Państwo policzycie – ponad 600 000.  

Radna Ewelina Lewandowska - jednogłośnie jesteśmy za tym żeby ta biblioteka 

jednak była budowana/ czy rozbudowana ale już ta dyskusja chyba nie zmierza do 

niczego bo nie mamy żadnych konkretów. Tak jak tutaj radni zgłaszają - zgłaszam 

wniosek formalny o zamknięcie tej dyskusji ponieważ dzisiaj nie dojdziemy do 

żadnego porozumienia, a czas tu nagli tak jak Pani Dyrektor mówi więc bez konkretów 

niestety nie uda nam się dzisiaj tu podjąć jakiejśkolwiek wiążącej decyzji.   

Zgłaszam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji  

Przewodniczący Rady Gminy - Szanowni państwo radni przechodzimy do głosowania 

wniosku formalnego dotyczącego zamknięcia dyskusji Bardzo proszę o głosowanie za 

pośrednictwem portalu posiedzenia.pl 

 

19.3. wniosek formalny o zamknięcie dyskusji 

 

głosowanie wniosek formalny o zamknięcie dyskusji 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 13:18:52 - 13:20:38 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 90 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 10 66.67 % 
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WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 10 % nieoddanych 
głosów 

5 33.33 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir ZA 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Wniosek formalny o zamknięcie dyskusji został przyjęty: 

9 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku dotyczącego budowy Gminnej Biblioteki Publicznej w Raciążku. 

Przewodniczący Rady Gminy w Raciążku zarządził przerwę. 

Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady LIII Sesji Rady Gminy. 

Proszę o głosowanie za pośrednictwem posiedzenia.pl 

19.4. podjęcie uchwały 

głosowanie podjęcie uchwały 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 21 września 2023 r. czas 13:21:21 - 13:31:08 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 8 88.89 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 9 60 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
1 11.11 % nieoddanych 

głosów 
6 40 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej WSTRZYMAŁ SIĘ 

14 Wypij Sławomir nie głosował 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Uchwała sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego budowy Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Raciążku została podjęta: 

8 głosów ZA 

1 głos wstrzymujący się 
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Przewodniczący Rady Gminy – zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku 

dzisiejszej sesji punktu 20 gdyż w jednym z przerw Pan mecenas tutaj zwrócił uwagę 

na to że projekt uchwały który został nam przedłożony nie zawiera zmiany która 

pojawiła się teraz we wrześniu -dotyczącej grupy osób uprawnionych do tego 

ekwiwalentu pieniężnego i na dzień dzisiejszy ten projekt uchwały jest już nieaktualny 

i w związku z tym uważam za zasadnym zdjęcie go z dzisiejszego porządku obrad i 

pochylenie się nad tym na najbliższej sesji i przedłożenie projektu uwzględniającego 

właśnie aktualny stan prawny.  

Szanowni państwo składam wniosek formalny o  zmianę porządku dzisiejszej 

sesji poprzez zdjęcie z punktu 20 podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwantu Ratowniczego dla Strażaków Gmina Raciążek biorących udział w działaniach 

ratowniczych akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. Bardzo proszę 

adwocenie wniosku formalnego. 

Radny Krzysztof Sadowski – nastąpiła zmiana 8 września, która zwiększa katalog 

osobób uprawnionych tak naprawdę. Została wprowadzona stawka za zabezpieczenie 

rejonu służbowego PSP oraz uwzględnia się ekwiwalent dla kandydata na 

strażaka biorącego udział w szkoleniach - należy rozbudować o 2 punkty projekt 

uchwały na następną sesję. Stawki, które będą obowiązywały będą od 8 września 

zgodnie z ustawą.  

Przewodniczący Rady Gminy - proszę o oddanie głosów za pośrednictwem portalu 

posiedzenia.pl 

20. wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad pkt 20 w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla Strażaków OSP 

 

głosowanie wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad pkt 20 w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla Strażaków OSP 

jednostka Rada Gminy od 2 listopada 2021r. 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 21 września 2023 r. czas 13:34:07 - 13:34:18 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 
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Podsumowanie 

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 9 60 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0 % nieoddanych 
głosów 

6 40 % 

Wyniki imienne 

 

lp nazwisko imię głos 

1 Ćwikliński Mariusz ZA 

2 Graczyk Grażyna ZA 

3 Juśkiewicz Włodzimierz nieobecny 

4 Kosmal Sławomir ZA 

5 Lewandowska Ewelina ZA 

6 Małecki Zbigniew nieobecny 

7 Mania Marzena ZA 

8 Myszak Jan nieobecny 

9 Niedźwiedzka Agnieszka nieobecna 

10 Rewers Grzegorz ZA 

11 Rybczyńska Anna nieobecna 

12 Sadowski Krzysztof ZA 

13 Sobociński Andrzej ZA 

14 Wypij Sławomir nieobecny 

15 Zakrzewski Mariusz ZA 

Wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad pkt 20 w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla Strażaków OSP został przyjęty. 

21. Wnioski lub oświadczenia.    
(13:35:33 - 13:48:41) 
 

Radny Krzysztof Sadowski –  poinformował, że w najbliższą sobotę jest 

zorganizowany przy współpracy z OSP Raciążek Ogólnopolski Turniej Piłki nożnej 

halowej na hali OSiR w Ciechocinku ten turniej będzie rozszerzony też o wystawę 
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sprzętu 

służb mundurowych, motocykle, quady, sprzęt użytkowany przez straż pożarną 

policja, służba więziennna. Prośba żeby dać informację rodzicom gdzyż są  

przygotowane atrakcje dla dla dzieci, zwiedzających. 

 

Przewodniczący Rady Gminy - dzisiejsza sesja jest dla mnie szokiem. Przede 

wszystkim szokiem jest to że jest tak duża nieodpowiedzialność ze strony Wójta  

i kierowników na temat dostarczania wody mieszkańcom Gminy Raciążek. Dla mnie 

to jest szok. Mamy 21 wiek ,doświadczonychw budowlańców wieloletnią praktyką, a 

oni puszczają wodę mieszkańcom gminy Raciążek bez uzyskania stosownych 

zezwoleń. Zastanawiam się naprawdę nad tym -prawdopodobnie dzisiaj bądź jutro 

zgłoszę zawiadomienie do policji o popełnieniu albo nieumyślnym popełnieniu 

przestępstwa albo niedopełnienie formalności ze względów tutaj budowlanych. To się 

w głowie nie mieści,  naprawdę to się w głowie nie mieści. Mieszkańcy narzekają, 

skarżą się. Teraz w takim w tym stanie prawnym nie wiem powinniśmy umorzyć 

ludziom opłatę za wodę. 

 

Pani Sołtys Joanna Świtalska -  zapytała o BIP, gdyż nie można tam znaleźć informacji 

o wywozie śmieci. Kiedyś mieliśmy wywóz śmieci zawsze w środę -ale tu jest geneza 

problemu że nie ma tego na Bipie. Teraz wywóz śmieci odbywa się w różne dni  więc 

przez cały miniony weekend miałem telefony. Co do harmonogramu zebrań Wiejskich 

jest nie udostępniony nasz po zmianach też by to trzeba zmienić. Pani sołtys dodała, że 

ma też takie zapytanie również od innych sołtysów odnośnie informacji o działalności 

międzysesyjnej czy my jako sołtysi moglibyśmy też taką informację dostawać? 

Kolejny punkt - punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych - gdzie nasza 

Gmina ma taki punkt? Z tego co mi się wydaje każda gmina jest zobowiązana do tego 

aby na terenie gminy taki punkt istniał.  Według rozpiski jest w Służewie ale powinien 

być na terenie gminy. Rozumiem że może nie mamy odpowiedniego terenu do tego ale 

w minionych latach był chociaż dwa razy do roku wywóz śmieci wielkogabarytowych 

Ja na początku wakacji przyszłam do Pana Wójta  z takim zapytaniem że dostałam 

informację że możemy jako Koło Gospodyń Zbierać śmieci wielkogabarytowe -  

lodówki, pralki, elektroodpady I że jeżeli będziemy tam zbierać w określonym terminie 

do nas firma zabierze to wszystko zważą i za każdy kilogram tych elektroodpadów 

które oddamy dostaniemy pieniądze na realizację celów statutowych. Pan Wójt 
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powiedział że nie da mi takiej zgody, chciałam żebyśmy te śmieci przez te dwa, trzy 

tygodnie zbierali na parkingu przy skwerze na Podolu – powiedział, że to jest 

nieodpowiednie miejsce i nie podał żadnego innego, więc jakieś tam drobne pieniądze 

nam uciekły ale skoro nie mamy miejsca na oddawanie takich śmieci żeby się za 

moment nie okazało że pracownicy gminni będą jeździć po rowach i zbierać pralki i 

lodówki. Ponownie chciałam powiedzieć, że przy Alei 700-lecia gdy skręca się na 

Podole kiedyś był znak Podole 500 m ten znak się przewrócił teraz już tam nawet nie 

leży i mam sygnały od mieszkańców że prosiliby aby tam taki znak ponownie 

postawić. 

 

Pani Dyrektor GBP w Raciążku -  podjęliście Państwo decyzję że tak jesteście za. To 

teraz proszę o informację co macie na myśli. Czy  do najbliższej sesji z Panem Wójtem, 

który nie wiem czy ma już teraz wolną rękę mamy podjąć jakieś kroki związane z 

budową bilioteki?. Jest przyzwolenie ale nie ma pieniędzy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy - nad wnioskami i oświadczeniami nie dyskutujemy. 

Dyskusja była nad wnioskiem, pewne stwierdzenia też tutaj były przedłożone. 

Uważam że odpowiedź na to pytanie padła już wielokrotnie w trakcie dyskusji. 

Adwoce chciałem jeszcze Pani sołtys Podola powiedzieć o tym że informacja z 

działalności międzysesyjnej  jest udostępniona w internecie na portalu posiedzenia.pl 

także można to zobaczyć, ale też nie widzę problemu by wraz z zawiadomieniami na 

przykład razem zawiadomieniami wam to dodatkowo tak w formie papierowej 

dostarczyć, ale jest to upublicznione. Chciałbym potwierdzić jeszcze jedno 

/odniesienie do Pana Wójta/ - że jutro możemy spodziewać się harmonogramu robót 

budowlanych, robót drogowych na terenie gminy Raciążek i po prostu chciałbym żeby 

wójt wywiązał się z tej deklaracji . 

 

Pani Sołtys Pani Ewa Lewandowska powiedziała, że przechyla się do słów sołtys Pani 

Joanny z Podola jeżeli chodzi o stronę bip, bo mieszkańcy też takie sygnały nam 

wysyłają że strona jest nieczytelna. Pani sołtys poprosiła o aktualizację 

wprowadzonych wszystkich nowych informacji bo czasami mieszkańcy nie potrafią 

sobie poradzić. Pani sołtys dodała, że korzystając z okazji iż zostałą wywołanie na 

początku sesji przez moją koleżankę w sprawie pikniku który odbył się z 9 wrześni 

podziękowała wszystkim którzy wzięli w nim udział. Powiedziała, że ma wokół siebie 
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wspaniałych ludzi którzy chcą naprawdę działać i się integrować oraz spotykać się z 

innymi. Ogromnym wsparciem są Panie z KGW które działą 4 lata ale wszyscy 

staramy się staramy się prężnie działać w miarę możliwości oczywiście i wsparciu 

jakie otrzymujemy z dotacji gminnej jak i z agencji restrukturyzacji. W/w wsparcie 

bardzo pomaga bo zakupiliśmy sobie dużo sprzętu które umożliwia nam 

organizowanie teraz różnych takich imprez bez podnoszenia dużych kosztów i tak jak 

jakąś tam drobną część funduszu sołeckiego sobie na ten cel przeznaczymy to 

wykorzystujemy głównie tych atrakcji sporo a posiłkujemy się naszym kierunku dla 

dorosłych czy jak teraz mogliśmy prowadzić zbiórkę na nasze 

przyszłe ogrodzenie przyszłej działki bo cały czas podkreślam że 

nie jesteśmy jeszcze właścicielami działki.A my na potrzeby 

sołeckie pozyskaliśmy właśnie aut od jednego z mieszkańców poszukaliśmy 

takiej działki która jest może zostać obrony z czego się bardzo cieszymy Pani sołtys 

bardzo wszystkim podziękowała i ma nadzieje że w następnych latach będą również 

spotkanie sołeckie na nowej ogrodzonej już działce.  

 

22. Informacje i komunikaty.    
(13:48:42 - 13:49:00) 
 

23. Zamknięcie obrad LIII Sesji Rady Gminy.    
(13:50:09 - 13:50:12) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady LIII Sesji Rady Gminy 

Raciążek VII kadencji Rady Gminy.  

Radni odśpiewali zwrotkę Hymnu Państwowego. 

Zakończenie obrad godz. 13:50. 

Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie obrad i udostępnienie w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Raciążek oraz na stronie internetowej Urzędu 

Gminy w zakładce “posiedzenia.pl” 

 

 

 

Protokołowała:   Przewodniczący Rady Gminy:

     

Magdalena Grzegórska            Mariusz Zakrzewski 
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